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W poniedziałek 8 grudnia burmistrz Piotr Osiecki złożył uroczyste ślubowanie i przed-
stawił swoich najbliższych współpracowników. W tej kadencji będą to Marek Fergiński 
i Dariusz Dobrowolski. Więcej na temat expose piszemy na stronie drugiej

Władze miasta 
w komplecie

Sezon na Mikołaja Kolejna porażka Szostaka NOWO OTWARTY 
SKLEP RYBNY

Oferuje bogaty asortyment 
ryb żywych, świeżych, 
mrożonych, wędzonych tradycyjnie oraz sushi
Zapraszamy od poniedziałku do soboty 
róg ulicy Narutowicza i Żeromskiego              ZS-1160

Zawsze 
aktualne 

informacje
WWW.ZIEMIA-

SOCHACZEWSKA.PL

 więcej str. 9, 11, 17 W piątek, 5 grudnia, 
zakończył się 
proces karny, jaki 
wydawca „Expressu 
Sochaczewskiego” 
wytoczył redaktor 
naczelnej „Ziemi 
Sochaczewskiej”. Sąd 
Okręgowy w Płocku 
uznał apelację Janusza 
Szostaka za oczywiście 
bezzasadną. Wyrok jest 
prawomocny.

 więcej str. 3
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Twoje ogłoszenie 
w Ziemi przeczyta 
wiele tysięcy osób 
w mieście i powiecie

„Ziemia Sochaczewska”

 to najstarsza i najpopular-

niejsza gazeta na naszym 

prasowym rynku

Nie wierzysz? 

Zapytaj w kiosku!

WAŻNE TELEFONY
MOSiR 
46 862-77-59
PEC 
46 862-92-00, 
telefony alarmowe 24h 
604-206-108, 602-789-111
Pogotowie 
energetyczne 
46 862-26-20
Pogotowie gazowe 
(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866
Pogotowie 
999
Policja 
997, 46 863-72-00
PKP 
19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44
PKS 

Grodzisk Mazowiecki, baza 
w Sochaczewie 
46 862-55-12
Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
Schronisko „Azorek” 
791-604-108
791-606-109 (adopcje)
Fundacja „Nero” 
502-156-186

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00
MPT Taxi 
191-91
Taxi 
46 862-28-42
USC 
46 862-23-02
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji 
46 862-82-30
Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej 
i kanalizacji sanitarnej 
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699
ZGM 
46 862-81-06, 46 862-93-14
awarie elektryczne 
(tylko ZGM) 660-477-130
awarie 
wodno-kanalizacyjne 
(tylko ZGM) 660-477-129
ZKM 46 862-99-27
ZUS 46 862-64-33

Maciej Frankowski

Sala konferencyjna urzędu 
miejskiego w poniedziałek, 
8 grudnia, wypełniła się po 
brzegi. Na zaprzysiężenie 
Piotra Osieckiego przybyli 
naczelnicy wydziałów ma-
gistratu, dyrektorzy jed-
nostek organizacyjnych, 
ale także poseł na Sejm RP 
Maciej Małecki, starosta 
sochaczewski Jolanta Gon-
ta, przewodniczący rady 
powiatu Andrzej Kierz-
kowski, Honorowi Obywa-
tele Miasta – Jan Kopeć i 
Tadeusz Tomaszewski, ko-
mendant Państwowej Stra-
ży Pożarnej w Sochaczewie 
Piotr Piątkowski, zastępca 
Komendanta Powiatowe-
go Policji Marek Wójcik, 
przewodnicząca socha-
czewskiej NSZZ Solidar-
ność Danuta Radzanow-
ska, przewodniczący rady 
miejskiej w Żyrardowie 
Marcin Rosiński i wielu 
innych gości. Wszyscy oni 
składali gratulacje i życzy-
li Piotrowi Osieckiemu sił 
na kolejną czteroletnią ka-
dencję. 

- Chciałbym podzię-
kować wszystkim miesz-
kańcom, którzy wzięli ak-
tywny udział w ostatnich 
wyborach. W ten spo-

sób pokazali, że ważne są 
dla nich sprawy miasta. A 
okazanie zaufania na ko-
lejne cztery lata jest dla 
mnie wielkim wyzwaniem 
– mówił wzruszony Piotr 
Osiecki. – Dziękuję także 
moim współpracownikom 
i rodzinie, która wspierała 
mnie w ostatnim trudnym 
czasie – dodał burmistrz, 
wręczając kwiaty swoim 
najbliższym - rodzicom i 
małżonce. 

Burmistrz w swoim 
expose poruszył dwa tema-
ty. Pierwszy z nich doty-
czył poczynionych w ostat-
nich czterech lata inwestycji 
i współpracy między jed-
nostkami samorządu tery-
torialnego.

- Dzisiejsza obecność 
starosty Jolanty Gonta i 
przewodniczącego rady po-
wiatu sochaczewskiego An-
drzeja Kierzkowskiego, to 
zwiastun tego co nas czeka, 
a czego zabrakło w poprzed-
niej kadencji – współpracy 
między władzami miasta i 
powiatu. Odnosi się to też 
bezpośrednio do kwestii in-
westycji i pozyskiwania na 
nie środków zewnętrznych, 
bowiem nowa perspektywa 
unijna mówi wyraźnie – je-
śli nie będziecie współpra-
cować, to przegracie.

Drugi punkt doty-
czył wrażliwości społecz-
nej. – Niewątpliwym suk-
cesem poprzedniej kadencji 
jest rozwój miejskiej poli-
tyki społecznej, chociażby 
przez wprowadzenie w ży-
cie sochaczewskich kart du-
żej rodziny i karty seniora. 
Obiecuję, że nadal będzie-
my rozwijać ich ofertę. Nie 
ma w Sochaczewie miejsc, 
ani mieszkańców mniej lub 
bardziej ważnych, lecz nale-
ży pamiętać zarazem o tych 
najbardziej potrzebujących. 
Wierzę, że taką dewizą będą 
się kierować wszyscy moi 
współpracownicy – mówił 
burmistrz.  

Piotr Osiecki zapowie-
dział, że w obecnej kadencji 
rozszerzy zakres konsultacji 
społecznych z mieszkańca-
mi miasta. - Takie konsul-
tacje już się odbywają. Naj-
lepszym tego dowodem jest 
Sochaczewski Budżet Oby-
watelski, który jest dla mnie 
wielkim sukcesem ubiegłej 
kadencji. Uważam, że bar-
dzo potrzebne były również 
przedwyborcze spotkania z 
mieszkańcami i deklaruję, 
że co roku takowe będą or-
ganizowane. 

Piotr Osiecki po wygło-
szeniu expose przedstawił 
swoich najbliższych współ-
pracowników. Pierwszym 
zastępcą, tak jak w ubiegłej 
kadencji, został Marek Fer-
giński. Nową osobą na tym 
stanowisku będzie Dariusz 
Dobrowolski, który zastą-
pił, pełniącego dotychczas 
tę funkcję Stanisława Wa-
chowskiego. 

Przy obecnym składzie 
władz miasta wiadomy jest 
już ostateczny skład rady 
powiatu. Z okręgu trzeciego 
(miasto Sochaczew) Socha-
czewskie Forum Samorzą-
dowe reprezentowane bę-
dzie przez Józefa Chociana 
i Agatę Kalińską.

Na zakończenie sesji 
radni powołali składy sta-
łych komisji. Ustalono tak-
że zakres ich obowiązków.  

Skończyły się wybory, 
rozpoczął się czas pracy
Tymi słowami Piotr Osiecki zakończył 
swoje expose na poniedziałkowej sesji 
rady miasta. Jej głównym punktem było 
uroczyste ślubowanie i zaprzysiężenie 
nowo wybranego burmistrza.

Gratulacje składał m.in. poseł Maciej Małecki Sala obrad była wypełniona do ostatniego miejsca

Najbliżsi burmistrza wzięli udział w sesji

Moment uroczystego ślubowania
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W poprzednim numerze gaze-
ty informowaliśmy czytelni-
ków, że w różnych dzielnicach 
miasta są prowadzone kon-
trole przyłączy wodnych i ka-
nalizacyjnych. W ich wyniku 
wykryto kolejne nielegalne 
przyłącza.

Ponadto stwierdzono, że w wielu 
nieruchomościach właściciele nie 
posiadali rachunków za wywóz 
nieczystości płynnych. Jednocze-
śnie mieszkańcy z kontrolowanych 
ulic, mający wykonane przyłą-
cza do nowej kanalizacji sanitar-
nej, zwracali uwagę, że szczególnie 
wieczorami na ich ulicach z kratek 
odprowadzających wody opadowe 
z ulicy unoszą się śmierdzące opa-
ry. Nie  jest to woda deszczowa, tyl-
ko ścieki nielegalnie przyłączone 
do deszczówki. 

Ścieki wpuszczane do desz-
czówki niszczą kanalizację, która 
nie jest przystosowana do odpro-
wadzania ścieków komunalnych. 
Zanieczyszczają również rzekę, 
do której odprowadzana jest desz-
czówka. Dopóki nie było wybudo-
wanej kanalizacji sanitarnej, pro-
ceder odprowadzania ścieków do 
deszczówki był dosyć powszech-
ny. Teraz mieszkańcy chcą żyć w 
czystym środowisku i nie godzą 
się na nielegalne odprowadzanie 
ścieków przez ich sąsiadów. 

Właściciel wykrytego ostat-
nio nielegalnego przyłącza wod-
nego zawarł ze ZWiK pisemne 
porozumienie dotyczące zapłaty 
kilku tysięcy złotych za wielolet-
nie pobieranie wody z sieci wodo-
ciągowej. Gdyby tego nie zrobił, 
sprawa trafi łaby do sądu. Kontro-
le będą kontynuowane. (jw)

Sebastian Stępień

Co to oznacza? Krótko mówiąc 
Jolanta Śmielak-Sosnowska jest 
niewinna. Sąd Okręgowy, do 
którego Janusz Szostak wniósł 
apelację od wyroku Sądu Rejo-
nowego w Sochaczewie, nie miał 
zastrzeżeń do orzeczenia pierw-
szej instancji.

Spór toczy się dokładnie 
rok, przypomnijmy więc krót-
ko o co chodzi. 26 listopada 
2013 r. „Express Sochaczewski” 
opublikował na pierwszej stro-
nie wielki nagłówek „Tajemni-
cze przepływy gotówki w miej-
skim tygodniku”. Zaś na stronie 
trzeciej pełen insynuacji tekst 
pt. „Zaprogramowani na drob-
ne”, w którym poddaje w wątpli-
wość sposób ewidencjonowania 
ogłoszeń i rozliczania się naszej 
gazety z powołanymi do tego 
urzędami. Janusz Szostak uży-
wa przy tym ulubionej przez sie-
bie formy zadawania pytań lub 
snucia przypuszczeń. Np.: „Czy 
zatem tygodnik „Ziemia So-
chaczewska” nie ewidencjonu-
je sprzedaży ogłoszeń drobnych 
i ramkowych? Czy tygodnik ten 
nie rozlicza się z Urzędem Skar-
bowym – choć powinien – cho-
ciażby z podatku VAT?” Z kolei 
w innym miejscu Janusz Szostak 

zatroskany pisze: „Nie chcę po-
dejrzewać, że ktoś czerpie z tego 
nieuprawnione korzyści”.

Taki tekst nie mógł pozostać 
bez odpowiedzi. Redaktor na-
czelna „Ziemi” w numerze z 3 
grudnia 2013 opublikowała ar-
tykuł zatytułowany „Tajemnicze 
przepływy gotówki nie w tej ga-
zecie”, w którym ustosunkowa-
ła się do zarzutów „ES”. Swoją 
polemikę rozpoczęła od zdania: 
„O tym, że „Express Sochaczew-
ski” wymyślił już niejedną bzdu-
rę, obraził wiele osób i nieraz sta-
wał przed sądem, wiedzą już 
chyba wszyscy w mieście”. I wła-
śnie ta opinia tak uraziła Janu-
sza Szostaka, że najpierw zażą-
dał sprostowania i przeprosin, 
których redakcja nie zamieściła, 
a potem oskarżył Jolantę Śmie-
lak-Sosnowską o popełnienie 
przestępstwa. Miało ono pole-

gać na pomówieniu i zniesławie-
niu „ES”. 

Sąd Rejonowy w Sochacze-
wie nie podzielił zarzutów for-
mułowanych przez wydaw-
cę „ES” i 18 lipca wydał wyrok 
uniewinniający.  - W całej rozcią-
głości zgadzam się z argumenta-
mi obrony – mówił wtedy sędzia 
w ustnym uzasadnieniu wyroku. 
- Sąd nie znalazł w czynie oskar-
żonej znamion popełnienia prze-
stępstwa, a akt oskarżenia uważa 
za bezpodstawny.

Janusz Szostak nie pogodził 
się z wyrokiem i wniósł apela-
cję, która znalazła swój fi nał w 
piątek.

Co na to oskarżona?
- Bardzo się cieszę z tej decy-

zji sądu. Po pierwsze dlatego, że 
to „Express Sochaczewski” cią-
gle wygłasza pod adresem naszej 
gazety jakieś insynuacje, na któ-

re najczęściej nie odpowiadamy. 
A kiedy pojawia się odpowiedź, 
wydawca „ES” żąda sprostowań, 
albo, tak jak w tym przypad-
ku, oddaje sprawę do sądu. Wy-
gląda to tak, jakby tylko Janusz 
Szostak miał monopol na praw-
dę. A prawda jest taka, że to nie 
ja powinnam być w tej sprawie 
oskarżoną – mówi Jolanta Śmie-
lak-Sosnowska. – Po drugie, ni-
gdy nie przyszłoby mi do głowy 
wytaczać innemu dziennikarzo-
wi sprawy karnej i to o przestęp-
stwo z art. 212 Kodeksu karne-
go. Dodam, że artykuł 212 kk,  
stosowany w czasach PRL jako 
bat na dziennikarzy, jest od lat 
ostro krytykowany przez śro-
dowisko dziennikarskie. Mimo 
to Janusz Szostak użył tego stra-
szaka przeciwko innemu dzien-
nikarzowi. I to za jedno zdanie 
o pisaniu bzdur. Na szczęście sąd 
uznał oskarżenie za bezzasad-
ne. Chciałabym w tym miejscu 
podziękować mecenasowi Woj-
ciechowi Błaszczykowi za sku-
teczną obronę. Dla osoby nie-
nawykłej do zasiadania na ławie 
oskarżonych jego pomoc prawna 
była bezcenna – dodaje redaktor 
„Ziemi”.

Do sprawy wrócimy po 
otrzymaniu z sądu pisemnego 
uzasadnienia wyroku.

3 grudnia był Międzynarodo-
wym Dniem Osób Niepełno-
sprawnych. Policja przypomi-
na o przywilejach tej grupy 
społecznej w ruchu drogowym.

Policjanci chcieliby zwrócić 
szczególną uwagę na przywile-
je wynikające z posiadania tzw. 
karty parkingowej. Umożliwia 
ona parkowanie na wydzielonych 
miejscach parkingowych prze-
znaczonych dla inwalidy.

Zanim zaparkujesz na miej-
scu przeznaczonym dla osoby 
niepełnosprawnej pomyśl, czy 
aby na pewno chciałbyś być na 
jej miejscu - apelują policjanci.

Przypominamy, że za 
zajęcie miejsca parkingowe-
go przeznaczonego dla oso-
by niepełnosprawnej grozi 
mandat w wysokości 500 zł. 
Dodatkową konsekwencją 
może być odholowanie po-
jazdu na parking policyjny.

Aldonę Sz., Stefana G. i Ja-
rosława S. łączy nie tylko 
to, że pracują w starostwie 
na kierowniczych stanowi-
skach. Cała trójka usłysza-
ła zarzuty prokuratorskie.

Kiedy rok temu opozycyjni rad-
ni Prawa i Sprawiedliwości oraz 
Sochaczewskiego Forum Samo-
rządowego zwracali uwagę rady 
powiatu na nieprawidłowości 
związane z dużymi inwestycjami 
w „Ogrodniku” i MOW w Za-
łuskowie, koalicja rządząca była 
odporna na argumenty.

W przypadku pierwszej z 
placówek przeszkody w realiza-
cji przedsięwzięcia były niebaga-
telne. W trakcie remontu doszło 
do zalania. Woda dostała się do 
części pomieszczeń lekcyjnych, 
co uniemożliwiło przeprowa-

dzanie w nich zajęć. Według czę-
ści mieszkańców za zalanie szko-
ły odpowiada przede wszystkim 
Starostwo Powiatowe. Zarzucają 
mu nie tylko zwlekanie z rozpo-
częciem remontu, ale i brak dba-
łości, by w umowie z wykonawcą 
należycie zabezpieczyć szkołę na 
wypadek takiej sytuacji. Władze 
powiatu broniły się, że wykonaw-
cę udało się wyłonić dopiero w 
czwartym przetargu. Z kolei zala-
ne pomieszczenia miały fi nalnie 
zostać wyremontowane na koszt 
wykonawcy. Pomimo to pozosta-
ło pytanie - czy do takich kompli-
kacji w ogóle musiało dojść? 

Sprawę badała komisja 
rewizyjna rady powiatu i nie 
była zgodna co do ostatecznej 
opinii. 

- W takim przypadku uwa-
żam, że jakiekolwiek nieścisłości 

czy wątpliwości powinny być jak 
najszybciej rozwiane. Mówimy 
tu o milionowych kwotach, dla-
tego też nie należy bagatelizować 
takich spraw. Chcemy spokoj-
nie omówić obydwie inwestycje i 
wyciągnąć wnioski z ich realiza-
cji. Ważne jest, by w samorządzie 
tego typu zagadnienia traktowa-
ne były transparentnie – argu-
mentował wtedy radny Dariusz 
Dobrowolski.

Potem sprawą zaintereso-
wała się prokuratura. W wyni-
ku podjętego śledztwa wykry-
to nieprawidłowości związane z 
inwestycją w MOW w Załusko-
wie. W ubiegłym miesiącu zapa-
dła decyzja o postawieniu zarzu-
tów Aldonie Sz., Stefanowi G. i 
Jarosławowi S. Są oni podejrza-
ni o poświadczenie nieprawdy w 
dokumentach.

- Chodzi o poświadcze-
nie nieprawdy w dokumentach 
odbioru – wyjaśnia Beata So-
bieraj-Skonieczna, szefowa so-
chaczewskiej prokuratury. - Za 
wcześnie jeszcze, żeby mówić, 
czy chodziło o uzyskanie korzy-
ści majątkowej. Na ten moment 
prokuratura posiada dowody 
świadczące o tym, że stan fak-
tyczny odebranego obiektu róż-
nił się od stanu opisanego w pro-
tokole odbioru.

Kodeks karny bardzo po-
ważnie traktuje tego typu przy-
padki. Funkcjonariusz publicz-
ny lub inna osoba uprawniona do 
wystawienia dokumentu, która 
poświadcza w nim nieprawdę co 
do okoliczności mającej znacze-
nie prawne, podlega karze pozba-
wienia wolności od 3 miesięcy do 
lat 5. (seb)

Oskarżenie „Expressu” było bezpodstawne. 
Redaktor „Ziemi” uniewinniona
W piątek, 5 grudnia, zakończył się proces karny, jaki wydawca „Expressu Sochaczewskiego” 

wytoczył redaktor naczelnej „Ziemi Sochaczewskiej”. Sąd Okręgowy w Płocku uznał 
apelację Janusza Szostaka za oczywiście bezzasadną. Wyrok jest prawomocny.

Zarzuty dla dyrektorów ze starostwa

Kradzież wody się nie opłaca

Pamiętajmy o miejscach 
dla niepełnosprawnych
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OGŁOSZENIE

W ostatnim czasie głośno 
zrobiło się na temat prze-
ciekającego dachu nowo 
oddanej sali gimnastycznej 
przy SP4. Wiele osób zawy-
rokowało, że sala została 
odebrana od wykonawcy w 
złym stanie. Prawda wyglą-
da inaczej.

Z sufi tu sali gimnastycznej 
rzeczywiście kapie woda. W 
wielu miejscach, niezależ-
nie od pogody. Dowodem 
na to są krople, które moż-
na zaobserwować na parkie-
cie. Aby uniknąć zniszczeń, 
pracownicy SP4 na bieżąco 
ścierają wodę. Wśród nich 
również pojawiły się opi-
nie o nieszczelności dachu. 
Kontrolę na szczycie sali 
przeprowadził wykonawca. 
Wykazała ona, że dach jest 
szczelny.

W zaistniałej sytuacji 
urząd miasta powołał wła-
sną komisję. W jej skład 
weszli kierownik wydzia-
łu Inwestycji i Modernizacji 
Urszula Cielniak oraz wi-
ceburmistrz Stanisław Wa-
chowski. 

- Rzeczywiście na par-
kiecie zbiera się woda. W 
niewielkich co prawda ilo-
ściach, ale może mieć de-
strukcyjny wpływ na nowo 
położony parkiet - powie-
działa nam Urszula Ciel-

niak. - Najprawdopodobniej 
nie chodzi jednak o przecie-
kający dach, bo kapie nawet 
podczas dobrych warunków 
atmosferycznych. Hala jest 
nowa, w murach jest jesz-
cze wilgoć. Trzeba pamiętać, 
że to wysoki budynek. Przy 
różnicy temperatury między 
dołem a górą pomieszczenia 
wilgoć unosi się wraz z cie-
płym powietrzem i skrapla 
na metalowych elementach 
konstrukcji, po czym spada 
na parkiet w postaci kropli 
wody - dodaje.

Całą sytuacją najbar-
dziej zmartwiony jest wyko-
nawca sali gimnastycznej, 
fi rma Unibud-Danbud, ta 
sama, która świetnie pora-
dziła sobie z budową żłobka 
integracyjnego. Jeśli dojdzie 
do zniszczenia parkietu, 
wykonawca będzie musiał 
na swój koszt położyć nowy 
w ramach napraw gwaran-
cyjnych. Dlatego w obiekcie 
rozstawionych zostało pięć 
specjalnych osuszaczy o du-
żej wydajności. Są w stanie 
wyciągnąć pięć litrów wody 
z powietrza w ciągu doby. 
Jeśli te działania nie przy-
niosą skutku, a na parkiet 
nie przestanie kapać woda, 
zostanie przeprowadzona 
analiza dachu na obecność 
mikroprzecieków.

Sebastian Stępień

Maciej Frankowski

A to dopiero pierwszy krok, 
bo infrastrukturę już niedłu-
go będzie można wykorzystać 
do udostępnienia darmowych 
rozmów telefonicznych i wielu 
innych celów.

Internet jako element 
polityki socjalnej
Darmowy internet trafi ł do 230 
mieszkań, jednak zaintereso-
wanie było znacznie większe, 
bowiem do urzędu wpłynęło w 
sumie ponad 400 wniosków.

- Kryteria brane pod uwa-
gę przy wyłonieniu benefi cjen-
tów zakładały m.in. pierwszeń-
stwo dla osób z orzeczeniem 
niepełnosprawności, rodzin 
zastępczych, osób powyżej 50 
roku życia, ale też najlepszych 
uczniów - stypendystów bur-
mistrza, osiągających w gim-
nazjach średnią ocen 5,25, a w 
szkołach podstawowych 5,50. 
Dla nich to miała być dodatko-
wa nagroda, jasny sygnał, że do-
ceniamy starania uczniów, ich 
pracowitość – mówi wicebur-
mistrz Marek Fergiński, pomy-
słodawca wdrożenie projektu.

Spośród wszystkich od-
biorców projektu 50 z nich do-
stało dodatkowo od urzędu 
miasta darmowe komputery 
stacjonarne, wraz ze wszystki-
mi niezbędnymi urządzeniami 
i oprogramowaniem, a także 
przeszło bezpłatny cykl szkoleń, 
prowadzonych przez przedsta-
wicieli wykonawcy inwestycji.

- Benefi cjenci zostali po-
dzieleni na pięć dziesięciooso-
bowych grup. Szkolenia odby-
wały się w sali konferencyjnej 
w kramnicach miejskich i trwa-

ły 80 godzin, czyli, jak łatwo po-
liczyć, każda z osób przeszła 16 
godzin nauki. Uczestnikom po-
kazywano jak przeglądać strony 
www, obsługiwać pocztę elek-
troniczną, edytor tekstu, arkusz 
kalkulacyjny. Dowiedzieli się 
również jak korzystać z popu-
larnych komunikatorów inter-
netowych. Największym zainte-
resowaniem cieszyło się jednak 
wyszukiwanie ofert pracy w in-
ternecie. Ludzie byli pozytywnie 
zaskoczeni, jak dużo ich tam jest 
– mówi koordynator projektu 
„Sochaczew Miasto e-Innowa-
cji”, Piotr Kierzkowski.

Rekrutacja do projektu 
nadal trwa. Kilkanaście osób 
z różnych powodów zrezy-
gnowało z uczestnictwa w 
nim, dlatego zainteresowani 
o szczegóły mogą pytać w biu-
rze projektu (Urząd Miejski, 
pokój 426).

Za unijne pieniądze
Prace nad unijnym projektem 
ruszyły w 2012 roku. W tym 
celu w ratuszu powołano spe-
cjalny 4-osobowy zespół. W 
przetargu wyłoniono wyko-
nawcę inwestycji. Zostało nim 
konsorcjum fi rm Viatelecome 
Sp. z o.o. i Teleoptics Sp. z o.o., 
które w okresie od 12 czerw-
ca do końca października tego 
roku zaprojektowało i zbudo-
wało infrastrukturę teleinfor-
matyczną na terenie miasta.

Przepustowość połącze-
nia internetowego dla każde-
go z użytkowników sieci to 
2Mb/512Kb. Niestety nie może 
być ona większa, bowiem w 

przypadku usług darmowego 
dostępu do internetu obowią-
zują ograniczenia zawarte w 
przepisach prawa telekomuni-
kacyjnego.

- Na razie sieć służy rodzi-
nom objętym projektem, ale 
jej parametry techniczne po-
zwolą znacznie rozszerzyć za-
kres usług. Z infrastruktury 
będą mogły korzystać nasze jed-
nostki, ale też pośrednio każdy 
mieszkaniec – podkreśla Marek 
Fergiński. 

Sygnał LTE pochodzi z 
trzech stacji bazowych, któ-
re znajdują się na terenie Szko-
ły Podstawowej nr 2, Zespołu 
Szkół im. F. Chopina w Choda-
kowie oraz kotłowni PEC przy 
ulicy Żeromskiego, co pozwala 
objąć zasięgiem 95 proc. obsza-
ru miasta. Właścicielem całej 
infrastruktury teleinformatycz-
nej jest urząd miasta, jej „serce” 
(serwerownia) znajduje się na 
trzecim piętrze ratusza.

Uruchomienie szerokopa-
smowej sieci było możliwe dzięki 
realizacji projektu „Sochaczew 
Miasto e-Innowacji”, wdrożo-
nego przez urząd miejski. Kosz-
tował on 2,5 mln zł i w całości 
został sfi nansowany przez Unię 
Europejską, w ramach Progra-
mu Operacyjnego Innowacyj-
na Gospodarka, który zakłada 
przeciwdziałanie wykluczeniu 
cyfrowemu i tworzenie społe-
czeństwa informacyjnego.

Wachlarz perspektyw
Obecnie wykorzystywane jest 
zaledwie 20-30 proc. potencja-
łu powstałej sieci. Nadmiar sy-

gnału internetowego pozwoli w 
przyszłości na realizację kilku 
projektów ułatwiających życie 
mieszkańcom Sochaczewa.

- Planujemy niebawem 
stworzenie kilku hotspotów w 
wybranych punktach miasta, a 
także sieć wymiany informacji 
między szkołami, przedszko-
lami i innymi jednostkami 
podlegającymi ratuszowi. Sys-
tem pozwoli także na rozbudo-
wę sieci miejskiego monitorin-
gu, bo sygnał z kamer będzie 
trafi ał do Centrum Monitorin-
gu Miasta. Na wzór Warszawy 
będzie można ustawić na przy-
stankach ZKM tablice świetl-
ne z informacją, za ile minut 
przyjedzie autobus, na który 
oczekujemy. Z pewnością uła-
twi to życie starszym osobom 
w naszym mieście – mówi za-
stępca burmistrza Marek Fer-
giński, nadzorujący wdrażanie 
programu.

- Pomysłów jest wiele. Moż-
na by chociażby w przyszłości 
wprowadzić usługę VoIP (tele-
fonia komórkowa działająca za 
pośrednictwem internetu) dla 
starszych osób. Byłby to świet-
ny dodatek do obowiązujących 
w mieście kart seniora – podpo-
wiada z kolei Piotr Kierzkowski.

O wykorzystaniu miejskiej 
sieci mogą zdecydować też sami 
mieszkańcy. Doskonałą okazją 
do tego będzie już zapowiada-
na III edycja Sochaczewskiego 
Budżetu Obywatelskiego. Być 
może któryś ze zgłoszonych 
projektów trafi  pod głosowa-
nie i znajdzie poparcie wśród 
mieszkańców.

Darmowy internet 
dla mieszkańców
Od początku 
listopada działa 
miejska sieć internetu 
LTE, której sygnał 
pokrywa 95 procent 
obszaru miasta. 
Darmowy dostęp 
do sieci, przez 
najbliższe sześć lat, 
otrzymało blisko 
800 mieszkańców 
Sochaczewa.

Piotr Kierzkowski prezentuje "serce sieci", czyli serwerownię

Kapie, bo się skrapla

OGŁOSZENIE BURMISTRZA 
MIASTA SOCHACZEW

Ważna informacja dla klientów 
sochaczewskiego ratusza. 

W okresie świąt Bożego Narodzenia 
Urząd Miejski pracuje 
w następujących godzinach:
24 grudnia 
- od 8.00 do 14.00, kasa 8.30 - 12.00
31 grudnia 
- od 8.00 do 14.00, kasa 8.30 - 12.00
2 stycznia 
- bez zmian, to jest od 8.00 do 16.00, 
kasa 8.30 - 14.00
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29-letni mieszkaniec jed-
nej z gmin naszego powia-
tu podjechał na stację pa-
liw, zatankował do baku 
swojego pojazdu kilka-
dziesiąt litrów i odjechał 
nie płacąc. 

Obsługa stacji poinfor-
mowała o kradzieży paliwa 
policję. Funkcjonariusze, 
którzy przybyli na miejsce 
zdarzenia, obejrzeli nagra-
nie z monitoringu i rozpo-

znali na nim osobę, która 
w podobny sposób w ostat-
nim czasie kradła również 
paliwo na innych stacjach.

Mężczyzna został za-
trzymany. Na podstawie 
zebranego materiału dowo-
dowego przedstawiono mu 
zarzuty dziewięciu podob-
nych kradzieży na innych 
stacjach paliw, w okresie od 
10 do 23 listopada. Grozi 
mu do 5 lat wiezienia. (jw)

ZA BARIERĄ PRAWA

Plaga drobnych kradzieży rośnie 
w zastraszającym tempie. Policja 
i branża handlowa są bezsilne i 
liczą na zmianę przepisów. 

3 listopada w jednym z marketów 
na terenie miasta został zatrzy-
many młody mężczyzna, miesz-
kaniec centrum miasta, który 
próbował ukraść butelkę wódki i 
zapakowaną w folię wędlinę. Do-
konali tego pracownicy ochrony. 
Wezwano policję, która ukarała 
sprawcę mandatem. Po odebra-

niu skradzionych rzeczy wypusz-
czono go, gdyż jego czyn, zgodnie 
z przepisami, został zakwalifi ko-
wany jako wykroczenie. 

Sprawcę kradzieży zatrzyma-
no w markecie w tym roku trzy 
razy, a i w innych dużych sklepach 
miał problemy. Podobnych przy-
padków jest coraz więcej, zwłasz-
cza przed weekendem i świętami. 

Liczba incydentów zwię- 
kszyła się od zeszłego roku, gdy 
posłowie podnieśli próg odpo-
wiedzialności karnej za kradzie-

że z 250 do 420 zł. Dopiero od 
tej kwoty kradzież staje się prze-
stępstwem. Doskonale wiedzą o 
tym drobni złodzieje, którzy pró-
bują wynieść ze sklepu towar za 
mniejsze sumy, bo kiedy zostaną 
złapani, zapłacą tylko mandat. 

W Kodeksie wykroczeń jest 
zapis, który stanowi, że jeżeli 
sprawca za podobne czyny był za-
trzymywany kilka razy w ciągu 
dwóch lat, to można mu wymie-
rzyć karę aresztu. Kłopot w tym, 
że nikt w kraju nie prowadzi reje-

stru wykroczeń i nie ma jak zwery-
fi kować, czy sprawca ukradł po raz 
pierwszy, czy piąty. Branża handlo-
wa już wielokrotnie monitowała w 
Sejmie, aby utworzyć taki rejestr 
wykroczeń.  Byłby on podobny do 
rejestru wykroczeń drogowych i 
przydatny dla policji podczas za-
trzymań. Jednocześnie stanowiłby 
ostrzeżenie dla złodziei, że za kolej-
ny wybryk może ich czekać areszt, 
a nie tylko symboliczny mandat. 

Na razie posłowie nie zajęli 
się tą sprawą. (jw)

Nie ma sposobu na drobnych złodziei

Sebastian Stępień

Uwagę śledczych wzbudził list 
pożegnalny, który pozostawi-
ła 28-latka. Naprowadzeni w 
ten sposób funkcjonariusze 
postanowili bliżej przyjrzeć 
się sprawie. W toku prowa-
dzonego od czterech miesięcy 
postępowania, na jaw zaczęły 
wychodzić kolejne niepokoją-
ce wątpliwości.

Jak twierdzą koleżanki z 
pracy kobiety, widać było, że, 
mimo iż zarówno ona jak i jej 
mąż posiadali zatrudnienie, Al-
donie często brakowało nawet 
na chleb. Podczas przerwy na 
posiłek przeważnie nie miała ka-
napek, chodziła głodna. Zapy-
tana, czemu nie przyniosła nic 
do jedzenia, twierdziła, że za-
pomniała. Nigdy jednak nie do-
kupiła niczego na miejscu. Ko-
leżanki grzecznościowo nie 
dopytywały. Po pewnym czasie 
przynosiły po prostu trochę wię-
cej jedzenia z domu, żeby odstą-
pić część Aldonie. 

Kobieta nigdy i w żadnym 
środowisku nie wypowiadała się 
co prawda źle o Kamilu P., jednak 
z wywiadu środowiskowego wy-
nika, że mężczyzna traktował ją 
bardzo nieuczciwie.

- Sama utrzymywała cór-
kę. Tymczasem Kamilowi na nic 
nie brakowało, ale nie dokładał 
się w żaden sposób do wydatków. 
To ona musiała zapewnić jedze-
nie, opłaty, byt dziecku. On nie 
był zainteresowany – powiedzia-
ła nam osoba znająca sytuację w 
rodzinie państwa P.

Wynika z tego, że Ka-
mil P. konsekwentnie nie łożył 
na utrzymanie swojej zaledwie 
dwuletniej córki. 

- Aldona bardzo go kocha-
ła. Wyglądało jakby nie miało dla 
niej znaczenia to, jak się do niej 
odnosi, jak ją traktuje. Niczego od 
niego nie wymagała. Tak jakby 
wierzyła, że on w pewnym mo-
mencie doceni wszystkie jej sta-
rania, wyrzeczenia, poświęcenie i 
potem spojrzy na nią w inny spo-
sób. W końcu nie wytrzymała – 
twierdzi znajoma samobójczyni.

Jak powiedziała nam psy-
cholog Agnieszka Parzydeł, do 
takiej sytuacji doprowadzić mógł 
szereg czynników, jak na przy-
kład niskie poczucie własnej war-
tości osoby krzywdzonej.

- Efektem stosowania prze-
mocy, czyli działań mających 
na celu podporządkowanie so-
bie drugiej osoby, jest pewnego 

rodzaju ubezwłasnowolnienie i 
zniewolenie. Pozostawanie w sy-
tuacji przemocy wywołuje szereg 
zmian w funkcjonowaniu ofi a-
ry, postrzeganiu przez nią świata, 
a przede wszystkim własnej oso-
by. W takich sprawach pojawia się 
też szereg innych mechanizmów, 
na przykład syndrom sztokholm-
ski, ofi ara staje się sojusznikiem 
sprawcy, stara się mu przypodo-
bać. Zespół stresu pourazowego. 
Obwinianie się. Sprawca napędza 
to, stosując kolejne rodzaje prze-
mocy, psychiczną, fi zyczną, eko-
nomiczną, czy seksualną. Ofi a-
ra w pewnym momencie staje się 
bezwolna, przekonana, że nigdzie 
nie znajdzie wsparcia i sama sobie 
nie poradzi, chociaż tak napraw-
dę ma wokół siebie osoby chętne 
jej pomóc. Jednak ciągłe napięcie 
emocjonalne, strach i bezradność 
powodują, że ofi ara przemocy nie 
widzi możliwości wyjścia z tej sy-

tuacji. Może to doprowadzić do 
podjęcia przez nią tak drastyczne-
go kroku jak samobójstwo – wy-
jaśnia Agnieszka Parzydeł.

Tymczasem w wyniku pro-
wadzonego śledztwa, 5 grudnia 
prokuratura postawiła Kamilowi 
P. zarzuty znęcania się psychicz-
nego i fi zycznego oraz niepłace-
nia alimentów.

- Po zapoznaniu się ze zgro-
madzonym materiałem nabra-
łam przekonania graniczącego z 
pewnością, że Kamil P. stosował 
względem swojej żony przemoc 
psychiczną i fi zyczną. To z kolei  
mogło pchnąć kobietę do samo-
bójstwa – powiedziała nam pro-
kurator Beata Sobieraj-Skoniecz-
na. - Pozostaje jeszcze kwestia 
małoletniej córki, nad którą po-
dejrzany sprawuje opiekę. Zwró-
ciliśmy się już do sądu rodzin-
nego z prośbą o zbadanie, czy 
opieka ta jest sprawowana prawi-
dłowo – dodaje pani prokurator.

W myśl artykułu 207 ko-
deksu karnego, za znęcanie się 
nad osobą najbliższą grozi kara 
od 3 miesięcy do 5 lat pozba-
wienia wolności. Jeśli jednak 
następstwem znęcania jest tar-
gnięcie się osoby pokrzywdzo-
nej na własne życie, kara może 
być surowsza, od 2 do 12 lat po-
zbawienia wolności.

Po usłyszeniu zarzutów pro-
kuratorskich Kamil P. odmówił 
składania wyjaśnień. Nie chce też 
komentować sprawy na łamach 
gazety.

Aldona P. powiesiła się 2 
września 2014 roku, w dniu dru-
gich urodzin swojej córki.

Powiesiła się z miłości
Pierwsze dni września tego roku przeszły do historii naszego miasta z powodu aż trzech popełnionych w 
krótkim czasie samobójstw. Jedną z osób, które targnęły się wtedy na swoje życie, była 28-letnia Aldona 
P. Zostawiła męża i ich córeczkę. Piątego grudnia, w związku ze śmiercią kobiety, prokuratura postawiła 
zarzuty jej mężowi, Kamilowi P. Zachodzi podejrzenie, iż miał on wpływ na samobójczą decyzję żony.
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W sobotę 22 listopada oko-
ło godziny 18.00 w Ko-
żuszkach Parcel miesz-
kaniec gminy Sochaczew 
wjechał samochodem do 
rowu, uderzając wcześniej 
w przydrożne drzewo. 

Na miejsce wypadku we-
zwano karetkę pogotowia i 
policję. Okazało się, że 62-let-

ni kierowca był nietrzeźwy i 
nie posiadał prawa jazdy. Zo-
stało mu ono w tym roku za-
trzymane właśnie za jazdę 
pod wpływem alkoholu. Te-
raz będzie musiał ponownie 
stanąć przed sądem i wytłu-
maczyć się, dlaczego, pomi-
mo braku uprawnień, nadal 
jeździł samochodem. (jw)

1 grudnia, około godziny 
20.40 w Rybnie kierowca 
srebrnego BMW potrącił 
34-letniego pieszego i, nie 
zatrzymując się, uciekł z 
miejsca zdarzenia. Do po-
szkodowanego wezwano 

pogotowie i policję. Lekarz 
stwierdził złamanie nogi 
i ranny został odwieziony 
do szpitala. Policja prowa-
dzi śledztwo w celu usta-
lenia danych sprawcy wy-
padku. (jw)

23 listopada do marke-
tu przy ulicy Trojanow-
skiej podjechała na rowerze 
59-letnia mieszkanka So-
chaczewa. Oparła go o sto-
jak i weszła do sklepu. Prze-
bywał tam akurat 19-letni 
Oskar P. Widząc nadarzają-
cą się okazję, wsiadł na ro-
wer i zaczął uciekać.

Właścicielka pojazdu 
i personel sklepu natych-
miast powiadomili policję. 
W pobliżu był radiowóz 
prewencji. Funkcjonariu-
sze w bezpośrednim po-
ścigu zatrzymali złodzieja 
i odebrali rower. Oskar P. 
trafi ł do aresztu. (jw)

Dziewięć zarzutów kradzieży

Pijany wjechał do rowu

Potrącił człowieka i uciekł

Nie odjechał daleko

Sprostowanie
W opublikowanym w ubiegłym tygodniu artykule 
„Dogrzewali się i przeciążyli sieć elektryczną” pojawiły się 
nieścisłości. 
Mowa w nim była o pracownikach agencji (nie oddziału jak 
zostało to napisane) banku PKO BP przy ul. Żeromskiego w 
Sochaczewie, którzy zgłosili zadymienie w placówce. Informacja 
mogła mylnie sugerować, że przeciążenie sieci elektrycznej 
dotyczy wyłącznie agencji banku, bowiem to z nią sąsiaduje 
pomieszczenie, w którym znajduje się rozdzielnia elektryczna.
Powierzchnia całego biurowca to 3000 mkw., podczas gdy 
placówka agencji banku zajmuje zaledwie ok. 50 mkw. Pozostała 
część jest dzierżawiona przez innych najemców, którzy podłą-
czeni są do tej samej sieci i którzy, na skutek dogrzewania się 
urządzeniami elektrycznymi, przeciążyli instalację. 
Opisane zdarzenie w intencji autora jak i całej redakcji nie miało 
na celu naruszenia wizerunku banku PKO BP, ani dóbr osobistych 
jego pracowników. Za nieścisłości serdecznie przepraszamy.
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Na prośbę czytelników zamieszczamy pełną listę osób ubiegających się o mandat radnego Rady Miejskiej Sochaczewa wraz 
z liczbą głosów otrzymanych w wyborach 16 listopada. Przypominamy, że po raz pierwszy głosowanie odbywało się w 21 
jednomandatowych okręgach. Oznacza to, że do rady weszła jedna osoba z największa liczbą głosów w danym okręgu. Dla 
ułatwienia, przy numerze okręgu podajemy siedzibę komisji. Na pierwszej pozycji znajduje się zwycięzca wyborów, a obecnie 
już radny miejski oraz liczba głosów jaką uzyskał. Ponadto zamieszczamy krótką informację o każdym radnym.

Kim są nowi radni miejscy

Okręg nr 1 (siedziba komisji - Energop, ul. Inżynierska 32)
Jan Buczek - 148 głosów
65 lat, z zawodu kierowca, prezes Spółdzielni 
Ogrodniczej w Sochaczewie. 
Pozostali kandydaci: Zofi a Łempicka - 144, 
Henryk Bryła - 137, Krzysztof Bińkowski - 83, 
Janusz Szczepaniak - 53, Artur Turkowski - 38, 
Maryla Markowska-Bajurska - 35

Okręg nr 4 (Przedszkole nr 7, ul. Żwirki i Wigury 15)
Marek Kosieradzki - 146
56 lat, emerytowany wojskowy. 
Pozostali kandydaci: Ewa Winkler - 91, 
Piotr Papierowski - 80, Mariusz Cieślak - 63, 
Aneta Sowa - 59, Roman Jagodziński - 55

Okręg nr 7 (ŚDS, ul. Zamkowa 4a)
Sylwester Zdzieszyński - 275
51 lat, z zawodu specjalista elektromonter. 
Pozostali kandydaci: Edward Pruski - 129, 
Monika Kosyra-Kuczyńska - 91, Filip Kowalski - 66, 
Artur Rosiak - 55, Wioletta Abka - 36, 
Piotr Zagajewski - 31

Okręg nr 8 (SML-W ul. Piłsudskiego 26)
Krystyna Dybiec - 144
60 lat, z-ca dyrektora Wydziału Komunikacji 
w Starostwie Powiatowym. 
Pozostali kandydaci: Sylwester Ornafa - 119, 
Daniela Cieślak - 107, Dariusz Krupa - 84, 
Zbigniew Starzyński - 65, Dorota Kodym - 50
Jacek Bąk - 47

Okręg nr 12 (Przedszkole nr 3, ul. Poprzeczna 9)
Kamila Gołaszewska-Kotlarz - 140
36 lat, pośrednik pracy i doradca zawodowy. 
Pozostali kandydaci: Iwona Diduszko - 130,
Katarzyna Felczak - 115, Emilia Katlar - 62,
Anna Kuśmirek - 47, Piotr Woliński - 46

Okręg nr 15 (DDPS, al. 600-lecia 90)
Marek Księżak - 192
52 lata, pracownik miejskiego cmentarza. 
Pozostali kandydaci: Elżbieta Jakubiak - 151,
Eryk Jędrzejczak - 87, Tomasz Szymański - 52,
Ireneusz Guzik - 42, Sebastian Wiśniewski - 35

Okręg nr 13 (SP nr 4, ul. Staszica 25)
Magdalena Zborowska - 172
21 lat, studentka III roku kierunku Samorząd Terytorialny 
i Polityka Regionalna na Uniwersytecie Warszawskim.
Pozostali kandydaci: Anna Podsędek - 145, 
Paweł Krasucki - 139, Andrzej Przybylski - 81, 
Sławomir Wojdas - 71, Agnieszka Gajda - 58, 
Jacek Frej - 57

Okręg nr 17 ((DDPS, al. 600-lecia 90)
Edward Stasiak - 251
74 lata, emeryt, z zawodu technik mechanik.
Pozostali kandydaci: Krystyna Miedzińska - 86, 
Maria Piątkowska - 69, Marian Partyka - 63, 
Zygmunt Górko - 57, Krzysztof Obrębski - 47,
Łukasz Maciejewski - 43

Okręg nr 18 (MOK Chodaków, ul. F. Chopina 101)
Marcin Cichocki - 183
32 lata, pracownik Zakładu Wodociągów 
i Kanalizacji w Sochaczewie.
Pozostali kandydaci: Ewa Owczarek - 94, 
Krzysztof Kubik - 90, Witold Antuszewicz - 90, 
Karina Seklecka - 70, Jakub Brodowski - 51

Okręg nr 2 (MOK Boryszew, ul. 15 Sierpnia 83)
Sylwester Kaczmarek - 205
43 lata, właściciel zakładu piekarskiego. 
Pozostali kandydaci: Krzysztof Kosiorek - 87, 
Andrzej Kuśmirek - 82, Monika Gadomska - 77, 
Ireneusz Kisiołek - 65, Witold Augustyniak - 47, 
Mariusz Mamcarz - 40

Okręg nr 6 (ZWiK, ul. Rozlazłowska 7)
Arkadiusz Karaś - 182
42 lata, nauczyciel w-f w Szkole Podstawowej nr 3.
Pozostali kandydaci: Tomasz Obrączka - 165, 
Henryka Cieślak - 157, Józef Kruczyk - 137, 
Paweł Kubiak - 54, Beata Piotrowska - 25, 
Andrzej Polak - 18

Okręg nr 9 (SP nr 3, ul. H. Sawickiej 5)
Sławomir Dorywalski - 235
45 lat, nauczyciel w-f w Zespole Szkół Centrum 
Kształcenia Praktycznego w Sochaczewie.
Pozostali kandydaci: Ryszard Nowakowski - 108,
Robert Błaszczyk - 102, Beata Domańska - 80, 
Edyta Kaźmierska - 33, Daniel Koziński - 27
Katarzyna Smaga - 25

Okręg nr 11 (MOK, ul. Żeromskiego 8)
Agnieszka Karpińska - 192
38 lat, magister-inżynier ochrony środowiska.
Pozostali kandydaci: Magdalena Gomulińska - 99,
Małgorzata Pisarkiewicz - 80, Paweł Rakowski - 75, 
Żaneta Jędrzejczak - 62, Kamila Kocimska - 60

Okręg nr 5 (ZSO im. F Chopina, ul. 15 Sierpnia 4)
Selena Majcher - 140
21 lat, studentka IV roku kierunku Psychologia Klinicz- 
na na Akademii Pedagogiki Specjalnej w Warszawie.
Pozostali kandydaci: Bartosz Otręba - 128, 
Jakub Wojewoda - 123, Piotr Frankowski - 40, 
Agata Remin - 35, Krzysztof Bajer - 33

Okręg nr 3 (SP nr 2, ul. 15 Sierpnia 44)
Adam Kloch - 177
50 lat, elektronik, właściciel zakładu naprawy 
sprzętu RTV. 
Pozostali kandydaci: Magdalena Franaszek-Niewia-
domska - 102, Urszula Kossakowska - 58, 
Jacek Orliński - 54, Hanna Filutowska - 46, 
Justyna Basior - 25, Adrian Ryszawa - 23

Okręg nr 10 (MOSiR, ul. Kusocińskiego 2)
Zofia Denisiewicz - 154
55 lat, nauczycielka informatyki w Gimnazjum nr 2.
Pozostali kandydaci: Anna Krawczyk - 129, 
Sławomir Szadkowski - 94, Grzegorz Łopian - 80, 
Jerzy Koźmiński - 74, Żaneta Buczek - 61, 
Henryk Szpilski - 34

Okręg nr 14 (SP nr 4, ul. Staszica 25)
Marcin Podsędek - 232
32 lata, dyrektor wydziału Promocji, Kultury, 
Sportu i Turystyki w Starostwie Powiatowym. 
Pozostali kandydaci: Ewa Brzezińska - 163, 
Joanna Galińska - 105, Romuald Kajak - 97, Dariusz 
Cierebiej - 43

Okręg nr 19 (Filia MBP w Chodakowie, ul. F. Chopina 160)
Halina Kuzińska - 192
69 lat, emerytka, z zawodu technik-ekonomista.
Pozostali kandydaci: Robert Repsz - 112, 
Grażyna Świątek - 101, Anna Iglewska - 77, 
Piotr Gaik - 75, Michał Łukawski - 37

Okręg nr 21 (ZS im. J. Iwaszkiewicza, ul. Chodakowska 16)
Teresa Kozbuch - 126
69 lat, emerytowana księgowa. 
Pozostali kandydaci: Grzegorz Mikulski - 124, 
Krzysztof Zaczkowski - 71, Paweł Wasilewski - 68, 
Piotr Walda - 37, Krzysztof Żyżyński - 17, 
Halina Burakowska - 9

Okręg nr 16 (Gimnazjum nr 2, al. 600-lecia 106) 
Jerzy Michalak - 212
70 lat, emerytowany nauczyciel, członek 
zarządu SML-W w Sochaczewie.
Pozostali kandydaci: Elżbieta Łażewska - 105,
Iwona Gemza - 104, Alicja Korkosz - 87, 
Karol Pruski - 78, Aldona Ertman - 70

Okręg nr 20 (ZS w Chodakowie, ul. F. Chopina 99)
Renata Sokołowska - 210
56 lat, nauczycielka j. niemieckiego w Zespole Szkół 
Centrum Kształcenia Ustawicznego w Sochaczewie.
Pozostali kandydaci: August Rutkowski - 131,
Urszula Opasiak - 105, Alicja Ozimek - 91, 
Andrzej Gąsiorowski - 81, Gracjan Pruski - 37
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 Prosto z Sejmu
Od dawna planowano, że od 
1 stycznia 2015 roku będą 
wydawane nowe dowody 
osobiste. Jednak w ostatni 
czwartek MSW poinformo-
wało o przesunięciu tego 
terminu o dwa miesiące.

Zatem po 1 stycznia dotych-
czasowe dokumenty zachowa-
ją ważność i nie trzeba będzie 
ich wymieniać. Przypomnijmy, 
że nowe dowody osobiste mają 
nie zawierać informacji o adre-
sie zameldowania, kolorze oczu 
i wzroście. Zmieni się również 
fotografi a na paszportową. Ta-
kie same natomiast pozostaną 
format i wymiary dokumentu.

Jak informuje rzecznik 
MSW Małgorzata Woźniak, w 
resorcie trwają prace nad pro-

jektem nowelizacji ustawy o 
dowodach osobistych i ustawie 
o ewidencji ludności. Zmiany 
przewidziane w tych ustawach 
mają wejść w życie 1 marca 
2015 r. 

Ponadto od 2015 r. utwo-
rzony miał zostać elektronicz-
ny rejestr dowodów osobistych. 
Dostęp do niego będą mia-
ły również urzędy gmin. Dzię-
ki temu wniosek o wydanie do-
wodu będzie można złożyć w 
dowolnej gminie na terenie ca-
łego kraju, niezależnie od miej-
sca zamieszkania, także drogą 
elektroniczną.

Nowe dowody osobiste 
będą ważne przez dziesięć lat, 
poza dokumentami wydanymi 
dzieciom poniżej 5. roku życia 
(pięć lat). (pab) 

W tym roku odbyła się pre-
miera bezpłatnego zesta-
wu podręczników dla klas 
I szkół podstawowych. Re-
sort edukacji zaprezento-
wał także fragmenty pierw-
szego e-podręcznika. 

Testowe fragmenty dla klas I-
-III szkoły podstawowej zosta-
ły udostępnione na platformie 
internetowej www.epodrecz-
niki.pl. Wirtualna książka 
uporządkowana jest według 
naturalnego cyklu przyrody, 
opiera się na czterech częściach 
odpowiadających poszcze-
gólnym porom roku. Każ-
da z nich została podzielona 
na bloki i tematy. Aby przejść 
do określonego tematu, trzeba 
klikać odpowiednie ikony.

Czy taka forma naucza-
nia ma szanse realnie za-
gościć w naszych szkołach? 
MEN uważa, że tak. Mini-

ster Joanna Kluzik-Rost-
kowska poinformowała, iż w 
nowej perspektywie fi nanso-
wej UE na lata 2014-2020 za-
planowano środki na dopo-
sażenie szkół.  Pieniędzmi 
dysponować będą marszał-
kowie województw.  

Docelowo mają być 
opracowane 64 e-podręcz-
niki do 14 przedmiotów 
na wszystkich etapach na-
uki, począwszy od I kla-
sy szkoły podstawowej, po-
przez gimnazjum, po całą 
szkołę ponadgimnazjalną. 
Wszystkie zostaną udostęp-
nione bezpłatnie. Na plat-
formie  www.epodreczniki.
pl  znajdzie się także ponad 
2,5 tys. różnych zasobów 
edukacyjnych. Pierwsze e-
-podręczniki mają być do-
stępne do użytku uczniów 
wraz z początkiem roku 
szkolnego 2015/2016. (seb)

- Na drogę krajową nr 50 w Ką-
tach kierowcy wjeżdżają na śle-
po. Z duszą na ramieniu i na-
dzieją, że z lewej nie nadjeżdża 
rozpędzony tir. Wszystko przez 
to, że widoczność zasłaniają 
ekrany ustawione przez GDD-
KiA. W tej sprawie interweniuję 
już po raz trzeci. Mam nadzie-
ję, że minister obudzi się, zanim 
dojdzie do tragedii – powiedział 
nam poseł Małecki.

A oto obszerne fragmenty 
interpelacji:

Szanowna Pani Minister
Uprzejmie proszę o pod-

jęcie pilnych i zdecydowanych 
działań w celu usunięcia nie-
bezpieczeństwa na skrzyżo-
waniu krajowej drogi nr 50 z 
drogą lokalną prowadzącą do 
miejscowości Kąty w powie-
cie sochaczewskim. W wyniku 
działań GDDKiA zagrożone 
zostało życie i zdrowie kierow-
ców i pasażerów. Niebezpie-
czeństwo śmierci lub kalec-
twa wynika ze złego ustawienia 
ekranów drogowych.

Zwracam uwagę, że w tej 
sprawie interweniuję już po raz 
trzeci. Cały czas z nadzieją, że 
podlegli Pani Minister urzędni-
cy naprawią błędy, zanim ktoś 
poniesie śmierć na tym skrzy-
żowaniu.

 W listopadzie 2013 roku i 
ponownie w lutym 2014 roku 
wystąpiłem do ministra właści-
wego spraw transportu  z inter-

pelacją dotyczącą niebezpiecz-
nego usytuowania ekranów 
akustycznych na obwodnicy 
Sochaczewa. 

Ustawione przez GDDKiA 
ekrany zasłoniły widoczność 
kierowcom dojeżdżającym do 
skrzyżowania. Kierowcy, wjeż-
dżający na skrzyżowanie z dro-
gi lokalnej, nie widzą samocho-
dów nadjeżdżających z lewej 
strony. Żeby uzyskać niezbęd-
ną widoczność, zmuszeni są 
do częściowego wjechania na 
skrzyżowanie lub do niebez-
piecznej próby wymuszenia 
pierwszeństwa przed samocho-
dem nadjeżdżającym z drogi 
uprzywilejowanej. 

Tymczasem w pierwszej 
odpowiedzi na moją interpela-
cję minister Zbigniew Rynasie-

wicz (pismo z dnia 20.12.2013), 
stwierdził, iż wskazany przeze 
mnie problem nie występuje. 
Twierdził również, że ustawie-
nie ekranów odbyło się zgodnie 
z wszelkimi procedurami. 

Podobne stanowisko w 
odpowiedzi na moją ponow-
ną interpelację zajął minister 
Zbigniew Klepacki (pismo z 
dnia 28.03.2014) stwierdzając, 
że „nie znajduje uzasadnienia 
zarzut dotyczący poważne-
go zagrożenia bezpieczeństwa 
ruchu drogowego”. Jednakże 
stanowisko ministerstwa nie 
było tutaj już tak stanowcze 
jak w piśmie z dnia 20 grud-
nia 2013 r. Pomimo ofi cjalnej 
wersji, która głosi, że skrzy-
żowanie dalej jest bezpieczne, 
minister obiecał „wprowadze-

nie dodatkowych urządzeń 
poprawiających widoczność, 
np. lustra drogowego”. Lu-
stro poprawiające widoczność 
miało zostać ustawione w III 
kwartale 2014 r. III kwartał 
skończył się już dawno, a lu-
stra na skrzyżowaniu nadal 
nie ma.

Dlatego proszę o podję-
cie pilnych działań w tej spra-
wie i wyjaśnienie, dlaczego 
obietnica ministra Zbigniewa 
Klepackiego nie została do-
trzymana. Zwracam również 
uwagę na fakt, że nie otrzy-
małem (w odpowiedzi na po-
przednią interpelację) pro-
tokołu z przebiegu rzekomej 
wizji lokalnej na skrzyżowa-
niu, ani wykazu jej uczestni-
ków. Nie otrzymałem także 
jednoznacznej odpowiedzi, 
dlaczego GDDKiA na tym 
skrzyżowaniu zrezygnowała z 
ekranów przezroczystych. 

Podejmując trzecią inter-
wencję w tej sprawie zwracam 
uwagę, że dalsze zaniechania i 
opieszałość w działaniu spro-
wadzają na użytkowników ob-
wodnicy Sochaczewa zagroże-
nie w postaci możliwości utraty 
życia lub zdrowia. Szczególnie 
w świetle tragicznego wypad-
ku, który zdarzył się latem 2014 
roku, powstaje pytanie o od-
powiedzialność osób projek-
tujących i budujących feralne 
skrzyżowanie. 

4 grudnia zebrała się Rada 
Społeczna Zespołu Opieki 
Zdrowotnej Szpitala Po-
wiatowego w Sochaczewie. 
Podczas obrad przyjęto pięć 
uchwał oraz omówiono sytu-
ację fi nansową szpitala, któ-
ra zaczyna się poprawiać. 
Zadłużenie placówki będzie 
mniejsze niż zakładano.

Najistotniejszym punktem po-
siedzenia była korekta planu 
rzeczowo-fi nansowego na 2014 
rok. Zmiany w nim omówiła 
główna księgowa szpitala, Zofi a 

Chmielewska. W nowym pla-
nie zapisano m.in. zakup piły 
ortopedycznej, klimatyzatora 
dla centralnej sterylizacji i daw-
komierzy do diagnostyki me-
dycznej. Środki poniesione na 
inwestycje szpitala w 2014 roku 
wyniosą 15,879 mln zł, w tym 
10,961 mln to środki własne. 

- Szpital wciąż boryka się z 
problemami fi nansowymi, któ-
re są spowodowane liczbą nad-
wykonań usług medycznych. 
Były one w bieżącym roku pla-
nowane na kwotę 1,6 mln zł. 
Jednak suma ta ulegnie zmniej-

szeniu o 260 tys. zł, bowiem szpi-
talowi udało się podpisać anek-
sy z Mazowieckiem Oddziałem 
Wojewódzkim NFZ, dotyczą-
ce realizowania procedur nieli-
mitowanych, wykonanych w I 
i II kwartale br. w zakresie po-
łożnictwa i neonatologii  oraz 
świadczeń z zakresu rehabilitacji 
leczniczej i stomatologii - wyja-
śniła główna księgowa.

Planowane przychody 
szpitala ogółem mają przy-
nieść 51,228 mln zł. Wy-
datki z kolei szacowane są 
na sumę 52,977 mln zł - tak 

przedstawia się bilans fi nan-
sowy placówki na 2014 rok.

Szpital otrzymał akre-
dytację Ministerstwa Zdro-
wia na cały zakres usług me-
dycznych świadczonych w 
placówce. W związku z tym 
rada przyjęła nowy regula-
min organizacyjny, mający 
na celu doskonalenie syste-
mu zarządzania jakością w 
szpitalu. 

Dwie uchwały dotyczy-
ły przyjęcia przez szpital daro-
wizn, rada zaopiniowała je po-
zytywnie. Pierwszy podarunek 

pochodzi od Stowarzyszenia 
Narodowego Funduszu Ochro-
ny Zdrowia - został sfi nanso-
wany z wpłat 1% podatku do-
chodowego za rok 2013. Jest to 
wózek do mycia chorych w po-
zycji leżącej, o wartości 9400 zł. 
Ponadto placówka otrzyma-
ła dwa kardiomonitory typu 
Compact od Fundacji Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy, 
które będą wykorzystywane na 
pododdziale neonatologii.  

Członkowie rady zdecydo-
wali także o zmianie, a właści-
wie przesunięciu, ilości łóżek 

na oddziałach szpitala. Ich licz-
ba zwiększy się z 10 do 17 na 
pododdziale detoksykacji. Z 
kolei dotychczasowa liczba 53 
miejsc w jednym z oddziałów 
psychiatrycznych zostanie zre-
dukowana do 46.

Było to najprawdopo-
dobniej ostatnie posiedze-
nie rady społecznej szpita-
la w jej obecnym składzie. 
Dyrekcja placówki dzięko-
wała jej członkom za ostat-
nie 4 lata działania na rzecz 
mieszkańców powiatu so-
chaczewskiego. (opr. mf)

Dług szpitala mniejszy niż zakładano

Interpelacja posła Macieja Małeckiego 
w sprawie ekranów w Kątach
Poseł Maciej Małecki wystosował kolejną  interpelację w sprawie niebezpiecznych 
ekranów w Kątach. Skierował ją do ministra infrastruktury - Marii Wasiak.

Dowody nieco później

Czas na e-podręcznik?
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Wszystkim Wyborcom, którzy okazali 

mi zaufanie i oddali na mnie swój głos 

w wyborach do Rady Powiatu Sochaczew-

skiego, serdecznie dziękuję.

Z wyrazami szacunku

Józef Chocian
ZS-1161

Szanowni Mieszkańcy 

Gminy Młodzieszyn
Kończąc piastowanie Zaszczytnego

Urzędu Wójta Gminy Młodzieszyn 

składam Państwu serdeczne podzię-

kowania za wieloletnią współpracę 

i życzliwą pomoc w realizacji wielu

przedsięwzięć służących rozwojowi

Gminy Młodzieszyn. Dzięki Państwa 

wsparciu, zaangażowaniu i przychylności ostatnie lata 

były wyjątkowo twórczym czasem dla naszej Gminy. 

Mam nadzieję, że nasze wspólne działania zostawią 

skromny, ale trwały ślad na Młodzieszyńskiej Ziemi.

Dziękuję Państwu za wyrazy szacunku i sym-

patii oraz życzę Państwu wszelkiej pomyślności. 

 ZS-1163 ZS-1163

REKLAMA

Promocja obowiązuje w dniach 9.12. - 15.12.2014
ZS-19

„SPOŁEM” Powszechna Spółdzielnia 
Spożywców w Sochaczewie

ROLADA BOCZKOWA (PEKPOL)      18,79 ZŁ\KG

KIEŁBASA KURPIOWSKIE SPECJAŁY (PEKPOL)    19,99 ZŁ\KG

FLAKI DROBIOWE (EXDROB)       7,79 ZŁ\KG

MIÓD WIELOKWIATOWY 400G (MIODY POLSKIE)   8,19 ZŁ\SZT.

NAPÓJ GARDEN 2L TRZY SMAKI (AGROS NOVA)   4,39 ZŁ\SZT.

W „Społem” dobre produkty zawsze pod ręką.

Sebastian Stępień

Wątpliwości wzbudza fakt, że 
dwie radne - Magdalena Zbo-
rowska i Selena Majcher - dopiero 
niedawno ukończyły dwadzieścia 
lat. Marcin Podsędek i Marcin 
Cichocki są radnymi drugą ka-
dencję, choć ledwo przekroczy-
li trzydziestkę. Kilka lat starsze są 
Agnieszka Zborowska i Kamila 
Gołaszewska-Kotlarz. Pojawiają 
się opinie, że np. ta ostatnia nie ma 
doświadczenia w reprezentowa-
niu mieszkańców. Jeszcze przed 
zaprzysiężeniem nowego składu 
można było usłyszeć, że „ci mło-
dzi radni” nie będą mieli żadnego 
wpływu na politykę urzędu i za-
głosują tak, jak ktoś im każe. 

- Jeszcze zobaczymy! - ży-
wiołowo zareagowała na ta-
kie stawianie sprawy Magdale-
na Zborowska. - Wspomnę tylko 
o odnowieniu chodnika za Bie-
dronką, do którego zamierzam 
w tej kadencji doprowadzić. Już 
samo to jest wpływem na poli-
tykę urzędu. Popieram projekt 
przywrócenia Bzury mieszkań-
com miasta i zagospodarowanie 
terenów podzamcza, ale jedno-
cześnie będę szukała kompromi-

su, który zadowoli w tej kwestii 
jak najwięcej osób mieszkających 
w Sochaczewie. Takim rozwią-
zaniem mogłoby być przeniesie-
nie toru motocrossowego do Ple-
cewic.

O merytorycznym przygo-
towaniu Magdaleny Zborow-
skiej ma świadczyć nie tylko 
aktywne uczestnictwo w samo-
rządach uczniowskich, ale tak-
że kierunek studiów, na których 
osiąga bardzo dobre wyniki -  
Samorząd Terytorialny i Polity-
ka Regionalna na Uniwersytecie 

Warszawskim. Zapytana, cze-
mu zdecydowała się kandydo-
wać do radu miasta, odpowiada 
rozbrajająco szczerze:

- Podczas kampanii wybor-
czej dałam z siebie oczywiście 
wszystko, ale nie sądziłam, że zo-
stanę wybrana. To był dla mnie 
sposób na sprawdzenie się. Bar-
dziej byłam ciekawa, ile zdobę-
dę głosów, niż czy ich ilość po-
zwoli mi zasiąść w radzie miasta. 
Mieszkańcy mi zaufali. Przez 
najbliższe 4 lata udowodnię, że 
dokonali słusznego wyboru.

Z kolei Kamila Gołaszewska-
-Kotlarz bardzo konkretnie od-
piera zarzuty o braku doświad-
czenia w reprezentowaniu ludzi.

- Od dawna spotykam się z 
mieszkańcami. Pomagam im w 
wykorzystaniu projektów unij-
nych. Współpracowałam przy 
organizacji wielu imprez chary-
tatywnych, zbiórek pieniędzy. 
Czynnie udzielam się przy Cen-
trum Praw Kobiet. Przygotowuję 
już grunt pod współpracę wspól-
not z ulicy Senatorskiej. Nikt nie 
może mi zarzucić, że nie znam 

problemów mieszkańców nasze-
go miasta i nie wiem, jak ich re-
prezentować.

Magdalena Zborowska pod-
kreśla z kolei, że nie chce w swo-
jej pracy skupiać się na podziałach 
na ugrupowania. Ma zamiar po-
pierać mądre, poprawiające życie 
mieszkańców pomysły. 

- Nie będę głosowała bio-
rąc pod uwagę tylko stanowisko 
ugrupowania, z listy którego we-
szłam do rady. Dla mnie przyna-
leżność jest sprawą drugorzędną. 
Liczą się mieszkańcy miasta, bo 
to przede wszystkim oni obda-
rzyli mnie zaufaniem - deklaruje 
radna Zborowska.

Młodym paniom radnym nie 
brakuje również autorskich pomy-
słów. Kamila Gołaszewska-Ko-
tlarz w swoich działaniach chce 
wspierać inicjatywy wolontariac-
kie mieszkańców miasta. Jej zda-
niem jest to świetny sposób, żeby 
aktywować dzieci mieszkające w 
okręgu, z którego została wybrana 
do rady - rejonu ulicy Senatorskiej. 
Innym pomysłem, który będzie 
forsować, jest zadbanie o doinfor-
mowanie mieszkańców, które jed-
nostki samorządu odpowiadają za 
poszczególne ulice w mieście.

- Zauważyłam, jak wiele 
osób uważa, że jeżeli dana uli-
ca znajduje się w obrębie miasta, 
jak np. Staszica, to odpowiada 
za nią urząd miejski. Nie jest to 
prawdą. Będę zabiegała o przy-
gotowanie i rozmieszczenie in-
formacyjnych tabliczek do nazw 
ulic z adnotacjami „Droga miej-
ska”, „Droga powiatowa”, „Dro-
ga wojewódzka” i tym podobne. 
Dzięki temu ludzie będą wie-
dzieli do kogo się zwrócić w ra-
zie jakichś problemów. 

Jeśli chodzi o panie Zbo-
rowską i Gołaszewską-Kotlarz, 
zgodnie deklarują chęć wsłuchi-
wania się w problemy mieszkań-
ców. Już teraz walczą o pomiesz-
czenia, w których będą pełniły 
dyżury. Chcą skorzystać z loka-
li położonych jak najbliżej cen-
trum. Zamierzają również od-
powiadać na wszystkie maile 
od mieszkańców, a problemy w 
nich zawarte przedstawiać ra-
dzie miasta.

Obie podkreślają przy tym, 
że bardzo szanują doświadczenie 
samorządowe radnych, którzy re-
prezentowali mieszkańców już w 
poprzednich kadencjach, szcze-
gólnie Edwarda Stasiaka.

Ci młodzi radni miejscy!
Nowy sposób głosowania, czyli okręgi jednomandatowe, przyniósł kilka rozstrzygnięć, które wielu osobom wydały się 
zaskakujące. Tym razem nie chodzi jednak o politykę, a o młody wiek radnych. 

Kamila Gołaszewska-Kotlarz i Magdalena Zborowska w sali obrad Urzędu Miasta
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Małgorzata 
Pałuba-Burzyńska

Jak informowaliśmy w lip-
cu, Magda bawiła się ze star-
szym rodzeństwem. W pew-
nym momencie dzieci weszły 
do starej przyczepy kempin-
gowej. Kiedy wybuchł w niej 
pożar, spanikowane rodzeń-
stwo uciekło, ale Magda nie 
zdążyła. To było dla wszyst-
kich ogromne traumatyczne 
przeżycie, z którym, pomi-
mo intensywnej opieki psy-
chologicznej, nie mogą po-
godzić się do dziś.

Niestety po pewnym cza-
sie okazało się, że zły los się 
od nich nie odwrócił. Jak-
by tego było mało, pojawi-
ły się problemy rodzinne i 
lokalowe. Jak nam powie-
działa kilka tygodni później 
mama Magdy pani Sylwia, 
jej od wielu lat mieszkający w 
Niemczech ojciec domaga się 
formalnego przepisania na 
niego połowy domu, w któ-
rym mieszka rodzina. I to w 
dodatku piętra, które to oni 
do tej pory zajmowali. Wią-
że się z tym niestety przepro-
wadzka na parter - do niewy-
kończonej części budynku. 
Tymczasem zamieszkanie na 
znajdującym się praktycznie 
w stanie surowym parterze 
było niemożliwe. Brakowa-

ło tam posadzek, tynków, in-
stalacji elektrycznej i hydrau-
licznej oraz ogrzewania. Tak 
więc remont zacząć należało-
by od podstaw.

I wtedy okazało się, że 
sprawa wcale nie jest bez-
nadziejna. Mieszkańcy No-
wych Mostek, na czele z 
sołtys Sylwią Pankiewicz, 
prężnie włączyli się w akcję 
pomocową. Dla pani soł-
tys nie ma rzeczy niemożli-
wych. Od początku wierzy-
ła, że wszystko się uda.

Kiedy pod koniec sierp-
nia pisaliśmy o trudniej sy-
tuacji rodziny, której nie 
stać na remont, od razu zna-
lazło się kilku ofi arodaw-
ców. Firma Darmar obieca-
ła przekazać okna, drzwi i 
parapety. Inni dali cement, 
płytki podłogowe, znalazł 
się też ofi arodawca, który 
wyraził chęć pomocy przy 
hydraulice i instalacji cen-
tralnego ogrzewania. Wójt 
z kolei obiecał pracowni-
ków do pomocy w remon-
cie. A potrzeb było napraw-
dę dużo. 

Na dole zamieszkać 
mieli bowiem pani Syl-
wia z mężem i trójką dzie-
ci oraz jej brat. A więc prze-
strzeń trzeba było podzielić 
i to tak, aby dzieci miały wa-
runki do nauki i zabawy.

Jak wygląda sytuacja 
dzisiaj?

- Mamy już wykonane 
na dole centralne ogrzewa-
nie i hydraulikę. Piec „zo-
stał odpalony”, więc jest cie-
pło - mówi z uśmiechem 
Sylwia Pankiewicz. - W 
pokojach, gdzie brakowa-

ło elektryki, została już ona 
rozprowadzona. Teraz ukła-
damy brakujące płytki pod-
łogowe i jesteśmy na mecie. 

Pani sołtys nie braku-
je entuzjazmu, rozmachu i 
wiary, że ze wszystkim moż-
na sobie poradzić. Trzeba tyl-
ko chcieć. A ludzie w Nowych 

Mostkach, co wielokrotnie 
podkreśla, są fantastyczni - 
życzliwi i pomocni, za co na-
leżą im się ogromne podzię-
kowania. Jedna z mieszkanek 
podarowała na przykład cały 
zestaw mebli do pokoju dzie-
cięcego z regałem, łóżkiem... 
To są naprawdę przepiękne 
gesty.

- Odbyła się już dru-
ga sprawa o podział mająt-
ku - mówi pani Sylwia. - Oj-
ciec się na niej nie stawił, 
ale reprezentował go ad-
wokat. Termin następnej to 
luty i będzie ona ostateczna, 
a mój ojciec otrzyma piętro, 
o które stanowczo się upo-
mina. Zamieszkamy wtedy 
na parterze, ale tym pięknie 
wyremontowanym, a więc 
w kwestii lokalowej mo-
żemy być spokojni o swoją 
przyszłość.

- Z tym, że mamy w pla-
nach, jeśli dojdzie już do 
podziału majątku - doda-

je zaraz pani sołtys - dobu-
dować pokój dla dzieci. Bo 
w tym momencie Sylwia z 
mężem będzie mieszkać w 
kuchni, dzieci będą miały 
swój duży pokój, a brat od-
dzielne pomieszczenie. Tyl-
ko ojciec Sylwii musi na to 
wyrazić zgodę. Ale mamy 
nadzieję, że nie będzie miał 
nic przeciwko temu. Zdo-
byliśmy już nawet pusta-
ki. Mało tego, zgłosił się do 
nas warszawski oddział Sto-
warzyszenia Piękne Anio-
ły, które pomaga dzieciom 
znajdującym się w bardzo 
trudnej sytuacji fi nansowej 
przeprowadzając remonty i 
wyposażając dziecięce po-
koje. Obiecali, że umeblują 
ich pokój.

- Jak mieszkać, to w No-
wych Mostkach - mówię 
wzruszona tą optymistycz-
na opowieścią.

- Tylko - odpowiada 
pani Sylwia.

Do dzieci przebywających 
w sochaczewskim szpitalu 
w piątek 5 grudnia przybył 
policyjny Mikołaj. Zaskocze-
nie i radość były ogromne.

Dzieci, a tym bardziej rodzice 
odwiedzający swoje pociechy, 
nie spodziewały się tak miłej 
wizyty. Mikołaj dotarł z pacz-
kami, w których znajdowa-
ły się słodycze, owoce, książki 
i maskotki. Odwiedził wszyst-
kich małych pacjentów z od-
działu dziecięcego.  - W takim 
szpitalu to aż miło chorować 
- powiedziała jedna z matek, 
gdy jej dziecko odebrało torbę 
z prezentami. 

Tego dnia nie tylko każde 
chore dziecko otrzymało prezent 
mikołajkowy, ale również te, bę-
dące akurat z rodzicami na ko-
rytarzach, przed gabinetami i re-
jestracją  szpitalną.  Tam, gdzie 
pojawił się Mikołaj, były upomin-
ki. Podczas wizyty, specjalnemu 
gościowi towarzyszyła ordyna-
tor oddziału dziecięcego Elżbieta 
Matuszewska-Woźnica oraz dy-
rektor szpitala Piotr Szenk.

Po wizycie w szpitalu policyj-
ny Mikołaj ruszył na ulice mia-
sta, budząc zdziwienie wśród do-
rosłych i dzieci, którym wręczał 
paczki. Pierwszą obdarowaną 
była dziewczynka z mamą na ul. 
Gawłowskiej, następnie nastolat-

ki na placu Kościuszki, przy uli-
cy Staszica oraz pięcioosobowa 
rodzina przy ulicy Reymonta. 
Później Mikołaj wyruszył na ul. 
1 Maja i w okolice sochaczew-
skich  podstawówek.

Przygotowaniem paczek 
zajęli się policjanci z referatu 
ds. nieletnich: Joanna Olszar, 
Izabela Senderowska i Paweł 
Rynkiewicz. Wśród swoich ko-
legów i koleżanek z komendy 
policji zbierali pieniądze i dary. 
Pomogli im w tym sochaczew-
scy przedsiębiorcy: Mariusz 
i Karolina Kobiereccy, Miro-
sław Wójcicki, wydział pro-
mocji urzędu miasta i redakcja 
„Ziemi Sochaczewskiej”. (jw)

Policyjni Mikołaje w szpitalu i w mieście

Piękne Anioły w Nowych Mostkach
Prawdziwa tragedia rozegrała się 4 lipca w miejscowości Nowe Mostki w gminie Sochaczew. O jej rozmiarach świadczył 
ogólnopolski oddźwięk. Tego feralnego dnia śmierć w płonącej nieopodal rodzinnego domu przyczepie kempingowej 
poniosła Magda - trzyletnie dziecko. Mimo traumy, rodzina próbuje wrócić do życia.

Pani sołtys i pani Sylwia z dziećmi na remontowanym parterze Panie serdecznie dziękują sponsorom i wszystkim 
niosącym pomoc. Firmie Darmar Dariusza Zielskiego, 
fi rmie Marlin sp.j. (Andrzej i Wojciech Małeccy oraz dyrektor 
jej oddziału warszawskiego Tomasz Marciniak), Centrum 
Handlowemu Dobrzyńscy w Sochaczewie, państwu Bro-
dowskim oraz państwu Janiak z Nowych Mostek, państwu 
Spilaszek z Feliksowa, wójtowi Mirosławowi Orlińskiemu, 
radnemu sejmiku mazowieckiego Adamowi Orlińskiemu, 
piekarni Czaplicki, Wojciechowi Ćwiklińskiemu, Leszkowi 
Szwarcowi i mieszkańcom Nowych Mostek.
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Katarzyna Łażewska

Głównym punktem im-
prezy było wręczenie przez 
burmistrza Piotra Osiec-
kiego i przewodniczące-
go Rady Miasta Sylwestra 
Kaczmarka ponad trzydzie-
stu nagród fi nansowych i 
czterdziestu pamiątkowych 
statuetek - skrzydeł wyko-
nanych na wzór Nike z Sa-
motraki będących symbo-
lem zwycięstwa, osobom 
najbardziej zaangażowa-
nym w życie kulturalne na-
szego miasta. 

Wśród nagrodzonych 
osób znaleźli się m.in. pra-
cownicy miejskich jedno-
stek, szkoły muzycznej, 
stowarzyszeń czy szefowie 
fi rm sponsorujących socha-
czewskie wydarzenia kul-
turalne. Warto dodać, iż po 
raz pierwszy w charakterze 
starosty wystąpiła Jolanta 
Gonta wraz z przewodni-
czącym Rady Powiatu An-
drzejem Kierzkowskim.

- Jesteście kreatorami, na 
których widzowie skupiają 
uwagę podczas wszelakich 
wydarzeń kulturalnych. 
Wiele wydarzeń odbywają-
cych się w naszym mieście 
wiąże się z pięknym prze-
słaniem i akcjami charyta-
tywnymi. Niejednokrotnie 
udowodniliście, iż jesteście 
w stanie wykonać imprezy 
zakrojone na szeroką skalę. 
Na co dzień tworzycie naszą 
sochaczewską kulturę, ale 
przede wszystkim dostar-
czacie nam niezapomnia-
nych wrażeń i wzruszeń. I 
za to wam dziękuję - mó-
wił podczas spotkania bur-
mistrz Piotr Osiecki. 

Agata Kalińska, dyrek-
tor Centrum Kultury, Pro-
mocji, Sportu, Turystyki i 
Organizacji Pozarządowych 
zaznaczyła, iż centrum ści-
śle współpracuje z instytu-

cjami kultury działającymi 
na terenie naszego miasta, 
takimi jak: Miejski Ośrodek 
Kultury, Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej i Pola Bitwy 
nad Bzurą, Miejską Biblio-
teką Publiczną, Klubem 
Nauczyciela, Muzeum Ko-
lei Wąskotorowej oraz Pań-
stwową Szkołą Muzyczną. 
Życie kulturalne w Socha-
czewie współtworzą także 
organizacje pozarządowe. 

W 2014 roku przy 
współpracy z Centrum Kul-
tury zorganizowano oko-
ło trzydziestu koncertów, w 
tym cykl „Sochaczewskich 
Spotkań z Chopinem”, kon-
certy z okazji Dni Sochacze-
wa, Sochaczewskiego Lata, 
projekt „Sochaczew roz-
śpiewany”, Sochaczewska 
Jesień Kulturalna, jak rów-
nież Międzynarodowy Fe-
stiwal Chopinowski. W do-
biegającym końca roku 
odbyło się około czterdzie-
stu wystaw, w tym wystawy 
w Galerii MOST, w socha-
czewskim muzeum, MBP 
oraz w Klubie Nauczycie-
la. Życie kulturalne socha-
czewian uświetniło wiele 
cennych projektów, imprez, 
obchodów świąt patriotycz-
nych i jubileuszy. 

Uzupełnieniem piątkowej 
gali był koncert w wykonaniu 
uczniów Państwowej Szko-
ły Muzycznej. Przed publicz-
nością wystąpiło trio forte-
pianowe przygotowane przez 
Krzysztofa Bzówkę: Szymon 
Zając - klarnet, Jerzy Mako-
wiecki - wiolonczela i Kon-
rad Łoniewski - fortepian oraz 
kwartet saksofonowy w skła-
dzie: Dagmara Bukowska, 
Robert Płowik, Karol Pako-
ca, Daria Kobierecka - przy-
gotowany przez Alberta Guta. 
Zwieńczeniem spotkania było 
otwarcie wystawy malarstwa 
Mirosławy Łękawskiej „Por-
trety ptaków”. 

Sochaczewska kultura 
znów nagrodzona
Uroczysta gala z okazji Dnia Animatora Kultury, podczas której podsumowano ostatnie dwanaście 
miesięcy w sochaczewskiej kulturze oraz przyznano nagrody i statuetki - tym razem skrzydła będące 
uosobieniem zwycięstwa, odbyła się 5 grudnia w kramnicach miejskich. 

Nagrody dla pracowników kultury:
Teresa Kłujszo - dyrektor Klubu Nauczyciela, Barbara Bronicz - dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej, Elżbieta Wadecka, Gabriela Kubiak - 
MBP, Maciej Wojewoda - dyrektor Muzeum Ziemi Sochaczewskiej, Beata Tarka, Jakub Wojewoda - MZSiPBnB, Halina Pędziejewska - dyrektor 
Miejskiego Ośrodka Kultury, Ewa Osińska, Monika Osiecka-Jaworska, Beata Pisarek- MOK.
Nagrody dla działaczy kultury:
Justyna Piątkowska-Duraj - Państwowa Szkoła Muzyczna I i II stopnia, Jadwiga Orczyk- Miziołek - Towarzystwo Śpiewacze Ziemi Sochaczew-
skiej, Piotr Milczarek - Chór Nauczycielski „Vivace”, Eugenia Nalej - Stowarzyszenie Uniwersytet Trzeciego Wieku, Milena Maciejewska i Daniel 
Janiak - Stowarzyszenie „Sochaczew Daj Się Ponieść”, Paweł Kacprzak - Muzealna Grupa Historyczna im. II batalionu 18 pułku piechoty, Andrzej 
Bac - Stowarzyszenie Muzyczne „Sochaczewska Orkiestra Dęta”, Jadwiga Miękus - Stowarzyszenie Emerytów i Rencistów „Włókienko”, Jarosław 
Miaśkiewicz - Towarzystwo Miłośników Malarstwa Władysława Ślewińskiego, Jolanta Kawczyńska - kierownik MOK Boryszew, Krystyna 
Bogdańska - Klub Nauczyciela, Galeria Kramnice, Łukasz Kuciński - rysownik, autor komiksu o historii Sochaczewa, Artur Komorowski - 
dyrygent Orkiestry Kameralnej Camerata Mazovia, Anna Wróblewska - dyrektor Państwowej Szkoły Muzycznej, Iwona Niemyjska - dyrygent 
chórów PSM, Daniel Zieliński - dyrygent Orkiestry Kameralnej PSM, Tadeusz Hutkowski - poeta, Marek Boczek - współtwórca Sochaczewskich 
Wieczorów Literackich, Anna Sobkowicz - kierownik MOK Chodaków, fundacja MoArt, Robert Niemira - Sochaczewski Klub Filmowy, Marcin 
Hugo-Bader - malarz, opiekun Galerii MOST, Janina Sitkiewicz, Alicja Ozimek, Henryka Pietrzak - działaczki stowarzyszeń seniorskich.
Statuetki:
Stowarzyszenie Przyjaciół Państwowej Szkoły Muzycznej, Stowarzyszenie „Rodzina Szkół Chopinowskich”, Kapela „SENIOR BAND”, Orkiestra 
Kameralna „CAMERATA MAZOVIA”, Krzysztof Podczaski - Stowarzyszenie Muzyczne „Sochaczewska Orkiestra Dęta”, Chór Nauczycielski 
„VIVACE”, Towarzystwo Śpiewacze Ziemi Sochaczewskiej, Towarzystwo Miłośników Malarstwa Władysława Ślewińskiego, Radosław Konieczny 
- kierownik Muzeum Kolei Wąskotorowej, Hufi ec Związku Harcerstwa Polskiego Sochaczew, Muzealna Grupa Historyczna im. II batalionu 18 pp, 
Łukasz Popowski - Stowarzyszenie „Nasz Zamek”, Łukasz Szewczyk - Stowarzyszenie Kolektyw Twórczy Sochaczew, Sochaczewski Klub 
Filmowy pod Ostoją św. Dominika, Zbigniew Sykurski - artysta, malarz, Katarzyna Regulska, Agata Koźbiał, Kacper Grocholewski, Szymon 
Stachlewski,  Julia Kieroń, Aleksandra Pietras,  Barbara Mońka,  Wiktoria Bac, Wiktoria Barciak, Natalia Grzeszczak, Oliwia Szczepanik, 
Kacper Jelonek - zespół taneczny „ABSTRAKT”, Carbo Dance - Dance&Fitnes Grupa Taneczna Anna Baśkiewicz, Fundacja Wspierania Kultury 
„MoART”, Boruta MC, Stowarzyszenie Emerytów i Rencistów „Włókienko”, Stowarzyszenie Uniwersytet Trzeciego Wieku, Związek Emerytów, 
Rencistów i Inwalidów, Maciej Brażuk - Restauracja „Osada Puszczańska”, Beata Brymora - MARS Polska Sp. z o.o., BAKOMA Sp. z o.o., 
Procter&Gamble, Helio S.A., Cukiernia Lukrecja Sochaczew, Katarzyna Olędzka - Verona Products Professional Sp. z o.o., Maryla i Jacek 
Pliszka - Hotel Chopin.

Zadumki 
z Elą Adamiak 
MOK Boryszew zaprasza na 
koncert Elżbiety Adamiak 
pt.: „Trwaj chwilo, trwaj”.  
Odbędzie się on w sobotę 13 
grudnia o godzinie 18:00.

Ela Adamiak - piosen-
karka, autorka tekstów i 
kompozytorka, od wielu lat 
zajmuje w Polsce czołowe 
miejsce w poezji śpiewanej. 
Ze względu na oryginal-
ność, specyfi czną wrażli-
wość i wyjątkową umiejęt-
ność muzycznego przekazu 
tekstu poetyckiego, artystka 
należy do grona nielicznych 
wykonawców tego gatunku. 
Nagrała siedem płyt, z któ-
rych każda, według konese-
rów i krytyków muzycznych 
okazała się sukcesem. Obec-
nie wydała długo oczekiwa-
ną płytę, na której znalazły 
się starannie dobrane nowe 
piosenki, np.: „Trwaj, chwi-
lo, trwaj” (duet z A. Nowa-
kiem), „Posiedzimy sobie 
razem w kuchni” (duet z 
K. Kiljańskim), „Zanosi się 
na noc”. Piosenka „Trwaj 
chwilo trwaj” przez dłu-
gi czas utrzymywała się na 
czołówkach list przebojów 
m.in. „Trójki”, Radia „Zło-
te Przeboje”, a w plebiscycie 
Polskiego Radia „Jedynki” 
głosami radiosłuchaczy wy-
brana została Przebojem Je-
sieni 2009 r.

Podczas koncertu Ela 
Adamiak zaprezentuje pio-
senki z najnowszej płyty 
„Zbieram siebie”  oraz  swo-
je największe przeboje takie 
jak: „Jesienna zaduma”, 

”
Do 

Wenecji dalej stąd co dzień”  
i wiele innych.

Artystce na scenie to-
warzyszyć będzie trzyoso-
bowy zespół muzyczny w 
składzie: Piotr Goljat – for-
tepian, śpiew,  Sebastian Ru-
ciński – gitara, Piotr Górka 
– kontrabas.

Bilety w cenie 35 zł są 
do nabycia w sekretaria-
cie MOK fi lia Boryszew ul. 
15 Sierpnia 83. Tel.: 46  863 
07 68, 668  850  337, email:  
boryszew@o2.pl 

Burmistrz Osiecki wręcza nagrodę Iwonie Niemyjskiej, dyrygentowi chórów Państwowej Szkoły Muzycznej

Przed publicznością wystąpił kwartet saksofonowy PSM
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Szykuje się kolejna akcja dla 
Kacpra Kamińskiego. Tym ra-
zem uczniowie Gimnazjum nr 
2 w Sochaczewie będą sprze-
dawać przepiękne prace wy-
konane w technice origami.

Prace pochodzące z ogólno-
polskiego konkursu origa-
mi zostaną wystawiane na 
sprzedaż podczas świątecz-
nych kiermaszy.

- Pierwszy kiermasz od-
będzie się 14 grudnia w ho-
telu Chopin w Sochaczewie. 
Mamy tam zarezerwowany 
stolik – mówi Urszula Mu-
ras, nauczycielka Gimna-
zjum nr 2 i inicjatorka akcji. 
- Drugi kiermasz będzie miał 
miejsce przed samymi świę-
tami, 21 grudnia w Kramni-
cach Miejskich. Tam również 
mamy zapewnione miejsce. 
Nasi uczniowie będą zachę-
cać do zakupów. Wpływy ze 
sprzedaży zostaną przekaza-
ne na rehabilitację Kacpra.

Pierwotnie prace miały 
być wystawione na Allegro, 
ale procedury między fun-
dacją, opiekującą się Kac-
prem, a portalem aukcyj-
nym  tak się wydłużały, że 
nie udałoby się uruchomić 
sprzedaży przed świętami.

Przypomnijmy. Kacper 
Kamiński w lipcu przeszedł 
przeszczep szpiku kostne-
go. W szpitalu spędził kil-
ka miesięcy, bo borykał się 
z wieloma powikłaniami. 
Od kilkunastu dni jest w 
domu, gdzie pomału wraca 
do zdrowia. (sos)Jeśli nie masz pomysłu na 

prezent dla najbliższych, 
nie wiesz, jak przyozdo-
bić mieszkanie na święta, 
to koniecznie musisz być 
z nami podczas Koncer-
tu Bożonarodzeniowego 
„GWIAZDKA DLA KACPRA”.

Bez względu na pogodę u nas 
będzie bardzo gorąco. Bę-
dziemy wspólnie śpiewać ko-
lędy i pastorałki, usłyszymy 
największe, najpiękniejsze 
zimowo-świąteczne utwory, 
zobaczymy, czy warto pie-
lęgnować tradycje świątecz-

ne, czy są one dla nas ważne. 
Jednym z milszych zwycza-
jów świąt Bożego Narodze-
nia jest obdarowywanie upo-
minkami innych. Nabywając 
na loterii świąteczne stroiki, 
ozdoby (za symboliczną kwo-
tę), wspomożemy Kacper-
ka Kamińskiego, 12-letniego 
mieszkańca naszego miasta, 

który w lipcu przeszedł prze-
szczep. 

W fantonadzie wezmą 
udział najpiękniejsze prace 
świąteczne wybrane i zgło-
szone do konkursu z wie-
lu szkół i placówek z całego 
powiatu sochaczewskiego. 
Takich stroików i ozdób nie 
kupimy w żadnym sklepie!

A to wszystko  już w naj-
bliższą sobotę 13 grudnia 
w Miejskim Ośrodku Kul-
tury przy ul.  Żeromskie-
go 8. Godz. 17.00 - Koncert  
Bożonarodzeniowy i roz-
strzygnięcie konkursu na 
Najpiękniejszą Ozdobę Bo-
żonarodzeniową, od godz. 
16.30 - loteria świąteczna.

14 grudnia zapraszamy 
z kolei na plac Kościuszki, 
gdzie będziemy licytować 
nagrodzone stroiki i ozdoby 
zgłoszone do konkursu.

Pracownicy 
MOK Sochaczew

Zbliżają się święta Bożego Na-
rodzenia, a wraz z nimi czas ko-
lędowania. Państwowa Szkoła 
Muzyczna w Sochaczewie, jak 
co roku, zaprasza do udziału w 
koncertach bożonarodzenio-
wych.

W czwartek 11 grudnia o 
godz. 17.00 wystąpią ucznio-
wie szkoły I stopnia (orkie-
stra smyczkowa oraz dzieci z 
klas I-III), natomiast w pią-
tek 12 grudnia o godz. 18.00  
usłyszymy połączone chó-
ry szkoły I i II stopnia oraz 
orkiestrę kameralną szkoły 
średniej. 

W programie obu kon-
certów znajdą się najpopu-

larniejsze, ale też te mniej 
znane kolędy, pastorał-
ki oraz pieśni bożonaro-
dzeniowe. Nie może tak-
że zabraknąć opowieści o 
Narodzeniu Jezusa czyli po-
pularnych jasełek. Program 
koncertów przygotowany 
został przez Iwonę Niemyj-
ską.

Jak co roku podczas obu 
koncertów wspomagać bę-
dziemy akcję „Paczka do 
paczki” prowadzoną przez 
tygodnik „Ziemia Socha-
czewska”. 

Zapraszamy wszystkich 
chętnych do udziału w obu 
koncertach. Wstęp wolny.

Anna Wróblewska

Już od 5 lat akcja przybiera for-
mę przekazywania paczek wy-
branym rodzinom z terenu So-
chaczewa i okolicznych gmin. 
W tym roku odwiedziliśmy 40 
domów oraz rozdaliśmy ponad 
400 paczek ze słodyczami i owo-
cami dzieciom, które wypatrzy-
ły Mikołaja na ulicach Sochacze-
wa. Byliśmy również z wizytą na 
dziecięcym oddziale Szpitala Po-
wiatowego w Sochaczewie.

W niedzielę rano czeka-
ła nas niemiła niespodzianka - 
ktoś chciał pokrzyżować plany 
Motorowym Mikołajom, nisz-
cząc kłódki do naszej siedziby. 
Dzięki pomocy policji i straża-
ków z Powiatowej Straży Pożar-
nej udało się pokonać przeszko-
dy i nasze zaprzęgi wyruszyły 
w drogę. Tego dnia nikt i nic 
nie było w stanie powstrzymać 
Motorowych Mikołajów.

Po odprawie na Przysta-
ni nad Bzurą konwój Motoro-
wych Mikołajów ruszył pod 
market Kaufl and oraz na plac 
Kościuszki, gdzie rozdawali-
śmy drobne upominki napo-
tkanym dzieciom. Następnie 
złożyliśmy wizytę maluchom, 
które ten przedświąteczny czas 
spędzają na dziecięcym oddzia-
le naszego szpitala. Po obdaro-
waniu podopiecznych oraz per-
sonelu oddziału sprawdziliśmy, 
ilu Mikołajów zmieści się w jed-
nej windzie.

Następnym punktem w 
napiętym Mikołajowym gra-
fi ku była wizyta w domach i 

bezpośrednie wręczenie pa-
czek 40 potrzebującym rodzi-
nom wielodzietnym z Socha-
czewa i okolic. Byliśmy między 
innymi w Teresinie, Żdżaro-
wie, Rozlazłowie, Kuznocinie, 
Młodzieszynie, Lasocinie. Każ-
da rodzina otrzymała paczkę z 
artykułami spożywczymi i che-
micznymi, natomiast mniejsze 
i większe dzieci zostały obdaro-
wane prezentami. Uśmiechy, a 
czasem nawet łzy radości dzie-
ci wynagrodziły nam trud, jaki 
musieliśmy włożyć w organiza-
cję przedsięwzięcia.

Świąteczne paczki wykona-
liśmy dzięki pomocy współpra-
cujących z nami fi rm, ofi arno-
ści mieszkańców miasta i okolic, 
wsparciu i współorganizacji mo-
tocyklistów z grupy Loose Bro-
thers FG Sochaczew oraz innych 
motocyklistów i sympatyków, 
którzy w tych dniach pomaga-
li Stowarzyszeniu „Motocykli-
ści Sochaczewa” i przyczynili się 
do realizacji tego przedsięwzię-
cia. Środki na ten cel były zbie-
rane m.in. podczas listopado-
wej zbiórki w okolicach marketu 
Kaufl and i rynku. To dzięki tym 
wszystkim datkom mogliśmy 
dotrzeć z prezentami do więk-
szej liczby rodzin.

Dziękujemy serdecznie 
mieszkańcom za okazane serce.

Dziękujemy również gorą-
co sponsorom i darczyńcom: 
fi rmie Mars Polska za przeka-
zanie słodyczy, fi mie Procter & 
Gamble za artykuły chemicz-

ne, fi rmie Targban z Bronisz za 
mandarynki, fi rmie Kaufl and 
za darowiznę oraz pomoc przy 
organizacji zbiórki publicznej, 
fi rmie Supernowa Sp. z o.o. za 
przekazanie opasek dla dzieci, 
gospodarstwu rolno-ogrodni-
czemu Witold Gładki za jabł-
ka, Beacie Staniak za kosmetyki 

Orifl ame, fi rmie Colorador za 
bezpłatny druk naklejek Moto-
rowych Mikołajów.

Konkurs: ilu Motorowych 
Mikołów zmieści się w jednej 
windzie? Odpowiedź znajduje 
się na stronie: motocyklisciso-
chaczewa.pl/motorowi-mikola-
je-2014-galeria/

Miejska Biblioteka Pu-
bliczna w Sochaczewie za-
chęca do wzięcia udziału w 
ogólnopolskim konkursie 
„Zostań Bajkowym Boha-
terem”. 

Konkurs skierowany jest do 
każdego (bez ograniczenia 
wiekowego), kto chce spróbo-
wać swoich sił i stworzyć wła-
sną bajkę dla najmłodszych 

czytelników. Celem konkur-
su jest wyłonienie 20 najlep-
szych autorów bajek dla dzie-
ci. Organizator konkursu, 
fi rma EACTIVE z Wrocła-
wia, przewidział nagrody dla 
autorów najciekawszych ba-
jek. Utwór należy przesłać do 
31 grudnia 2014 r. na adres: 
konkurs@eactive.pl. W tytu-
le wiadomości należy wpisać 
swoje imię i nazwisko. (Ka) 

Mikołaje na motocyklach
W minioną niedzielę 7 grudnia Stowarzyszenie Motocykliści Sochaczewa 
oraz Loose Brothers FG Sochaczew zorganizowali po raz kolejny akcję 
„Motorowi Mikołaje”. Był to już siódmy fi nał całorocznych przygotowań, 
na który czekały dzieci z rodzin potrzebujących pomocy. 

Bożonarodzeniowa Gwiazdka dla Kacpra

Motorowi Mikołaje w pełnej gotowości...

... i w domach obdarowanych dzieci

Napisz bajkę i wygraj 
cenne nagrody

Origami gimnazjalistów

Świąteczne koncerty 
w szkole muzycznej



9 grudnia 2014  nr 49 (1213)12 REGION
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Za nami pierwsze sesje w 
radach gmin powiatu so-
chaczewskiego w nowej 
kadencji samorządu. Wyło-
niono na nich składy prze-
zydiów i członków stałych 
komisji w radach. 

Zgodnie z zapisami ustawy o 
samorządzie terytorialnym 
inaugracyjne sesje odbywa-
ją się według ściśle określo-
nej przez komisarza wybor-
czego procedury. Pierwsze 
posiedzenia przyjmują naj-
częściej uroczystą formę i 
skupiają się jedynie na kwe-
stiach personalnych. Sesje 
rozpoczyna najstarsza oso-
ba zasiadająca w radzie, po 
czym odbywa się ślubowanie 
i zaprzysieżenie nowo wy-
branych przedstawicieli sa-
morządu. Spośród radnych 

wybierana jest komisja skru-
tacyjna, której zadanie to 
przeprowadzenie głosowań 
nad wyborem prezydium 
rady. Wszytskie głosowania 
są tajne. W pierwszym z nich 
wybierany jest przewodni-
czący rady gminy. Przejmu-
je on prowadzenie obrad od 
radnego seniora, po czym (w 
zależności od harmonogra-
mu sesji) w kolejnych głoso-
waniach wybierani są jego 
zastępcy. Na otwierającym 
nową kadencję posiedzeniu 
zdarza się również, że zapa-
dają decyzje o składach ko-
misji działających w radzie.

Obok prezentujemy skła-
dy personalne władz w urzę-
dach gmin powiatu socha-
czewskiego oraz jeszcze raz 
przypominamy ich włoda-
rzy. (mf)

Nowe siedziby otrzymały 
już Urząd Gminy w Nowej 
Suchej, biblioteka oraz 
poczta. Stały się one dzię-
ki temu bardziej funk-
cjonalne, zyskały nową 
powierzchnię i estetykę. 
Teraz przyszła kolej na 
Gminny Ośrodek Kultury.

W lipcu władze gminy zło-
żyły wniosek o przyznanie 
fi nansowej pomocy z Pro-
gramu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na remont i wy-
posażenie ośrodka kultury. 
21 listopada gmina otrzy-
mała na ten cel prawie 317 
tys. zł, przy koszcie całko-
witym 534 tys. Teraz gmi-
na czeka na włączenie tych 
środków do budżetu, aby 
mogła ogłosić przetarg na 
prace remontowe. A trze-
ba przeprowadzić general-
ny remont budynku, m.in. 
wymienić podłogi, odnowić 
ściany i sufi ty, wymienić 
parapety, instalację wodno-
-kanalizacyjną, elektryczną 
i centralnego ogrzewania. 
Poza tym wyremontować 
klatkę schodową, wykonać 
elewację zewnętrzną oraz 
ocieplenie budynku.

Ośrodek kultury zy-
ska również bogate wy-
posażenie, dzięki które-
mu podniesie się standard 
świadczonych w nim usług 
kulturalnych oraz rozszerzy 
się ich oferta. 

Całość zadnia wraz z 
otrzymaniem i rozlicze-
niem pomocy musi zo-
stać zrealizowana do końca 
czerwca 2015 roku. Jednak, 
jak twierdzi wójt Maciej 
Mońka, przewidywany ter-
min prac remontowych to 
koniec marca. Zwłaszcza, iż 
zasadnicza ich część odby-
wać się będzie wewnątrz bu-
dynku, a więc na tempo ich 
wykonanie żadnego wpły-
wu nie będzie miała pogo-
da.

- Na ten czas co prawda 
budynek GOK zostanie za-
mknięty dla użytkowników 
- mówi Maciej Mońka - ale 
nie znaczy to, że nie będzie 
prowadzona jego działal-
ność. Biuro administracyj-
ne znajdzie bowiem miejsce 
w bibliotece, gdzie również 
odbywać się będzie część 
zajęć. Pozostałe zostaną 
przeniesione do obiektów 
szkolnych. (pab)

W zeszłym tygodniu zamieści-
liśmy list czytelniczki, która 
skarżyła się na marginalizo-
wanie przez ZKM dzielnic na 
obrzeżach miasta. Chodziło o 
kierunek Boryszew - Kozłów. 
Z opinia tą nie zgadza się dy-
rektor ZKM, który nadesłał do 
nas odpowiedź na list.

Obowiązujący w Sochacze-
wie rozkład jazdy autobusów 
kształtował się przez lata (i 
dalej się kształtuje) jako kom-
promis pomiędzy potrzeba-
mi  większości mieszkańców  
oraz techniczno-ekonomicz-
nymi  możliwościami ZKM. 
List Czytelniczki dotyczy 
konkretnych spraw związa-
nych z relacjami PKP - osie-
dle Kozłów-Kornelin, które 
w jej indywidualnym przy-
padku nie spełniają oczeki-
wań. Jednak z punktu widze-
nia zaspokajania zbiorowych 
i systematycznych potrzeb 
przez komunikację miejską, 
nie jest to wystarczający po-

wód, aby zaraz uruchamiać 
dodatkowe dwa kursy i to w 
godzinach najbardziej eks-
tremalnych, tym bardziej, że 
sprawa dotyczy zapewne tyl-
ko wybranych dni tygodnia. 
Z formalnego punktu widze-
nia osiedle Kozłów-Kornelin 
znajduje się na terenie gminy 
Nowa Sucha i do tamtejszych 
władz należy przede wszyst-
kim kierować uwagi dotyczą-
ce komunikacji. Należy rów-
nież zauważyć, że zarówno 
pierwszy, jak i ostatni pociąg 
relacji Warszawa -Sochaczew 
zatrzymuje się w Kornelinie. 
Oczywiście, że uwagi Czytel-
niczki przyjmujemy do wia-
domości. W nowym rozkła-
dzie, który wejdzie w życie od 
14 grudnia, jest przewidziany 
autobus nr 5 z PKP do Ener-
gomontażu o 23.18 w dni ro-
bocze i 3A w dni świąteczne 
o 9.18.

Pozdrawiam
Krzysztof Sieczkowski

Dyrektor ZKM

GOK do remontu

LISTY DO REDAKCJI

Dyrektor ZKM odpowiada

Radni gminni już po ślubowaniu

Brochów: Wójt -  Piotr Szymański, Przewodniczący Rady 
Gminy - Marek Jakubowski, Wiceprzewodniczący - Stanisław Krzysztof 
Jaczyński
Iłów: Wójt - Roman Kujawa, Przewodniczący Rady Gminy - Ryszard 

Zientara, Wiceprzewodniczący - Waldemar Modrzejewski, Jakub Zientara

Młodzieszyn: Wójt - Monika Pietrzyk-Połubińska, Przewodniczący 
Rady Gminy - Joanna Zimniak, Wiceprzewodniczący -  zostanie wybrany 

na kolejnej sesji

Nowa Sucha: Wójt - Maciej Mońka, Przewodniczący Rady 
Gminy - Mariusz Mikulski, Wiceprzewodnicząca - Jolanta Buczek
Rybno: Wójt - Grzegorz Kropiak, Przewodniczący Rady Gminy - 

Henryka Jędrzejczak, Wiceprzewodnicząca -  Aneta Słomińska
Sochaczew: Wójt - Mirosław Orliński, Przewodniczący Rady 
Gminy - Czesław Ćwikliński, Wiceprzewodniczące -  Jadwiga Wódka, 
Magdalena Krajewska

Teresin: Wójt - Marek Olechowski, Przewodniczący Rady 
Gminy - Bogdan Linard, Wiceprzewodniczący -  Antonina Gigier, Lech 

Kazimierczak

Maciej Frankowski

W briefi ngu wziął udział po-
seł na Sejm RP Maciej Małec-
ki oraz przewodniczący so-
chaczewskiej rady miejskiej z 
ramienia PiS, Sylwester Kacz-
marek. Parlamentarzysta przed-
stawił propozycje Prawa i Spra-
wiedliwości, które mają sprawić, 
że wybory staną się w przyszło-
ści bardziej transparentne i będą 
odpowiadać wysokim standar-
dom demokratycznym, a także, 
co najważniejsze, zminimalizują 
możliwość wypaczenia ich wy-
ników. Ma to zostać osiągnięte 
dzięki wprowadzeniu przezro-
czystych urn, kamer w lokalach 
wyborczych oraz zmian w spo-
sobie powoływania członków 
PKW, o czym od kilku dni in-
formują ogólnopolskie mediach. 

- Prawo i Sprawiedliwość w 
powiecie sochaczewskim zło-
żyło do sądu dwa protesty wy-
borcze. Pierwszy odnosi się do 
działania komisji wyborczej w 
Kątach, gdzie w dniu wyborów, 
16 listopada, jeden z jej człon-
ków, o 7.00 rano przed lokalem 
do głosowania, zrywał materia-
ły wyborcze. Druga sprawa jest 
znacznie poważniejsza, bowiem 
dotyczy poświadczenia nie-
prawdy przez gminne komisje 

wyborcze. Chodzi konkretnie 
o nieprawidłowości opubliko-
wane w protokołach w kwestii 
mężów zaufania - wyjaśnia po-
seł Maciej Małecki. W pracach 
każdej komisji w powiecie so-
chaczewskim uczestniczył mąż 
zaufania z ramienia Prawa i 
Sprawiedliwości, podczas gdy w 
sporządzonych przez niektóre 
komisje protokołach, w rubryce 
mówiącej o ich obecności, wid-
nieje słowo brak - twierdzi Ma-
ciej Małecki.

W sobotę 13 grudnia Prawo i 
Sprawiedliwość organizuje ogól-
nopolski marsz w Warszawie. 
Pochód rusza o godzinie 13.00 

z placu Trzech Krzyży, spod po-
mnika Wincentego Witosa.

Poseł Maciej Małecki zapy-
tany: dlaczego jego partia wy-
brała tak znamienną datę (rocz-
nica wybuchu stanu wojennego), 
odpowiedział, że PiS już czwar-
ty rok będzie organizować marsz 
właśnie w tym dniu.  - Zawsze 
odbywa się on pokojowo. W tym 
roku będzie on także wyjątkową 
okazją do demokratycznej ma-
nifestacji sprzeciwu wobec nie-
prawidłowości podczas ostatnich 
wyborów - przekonywał Maciej 
Małecki.

- Będzie to „Marsz Róż”. Jego 
uczestnicy otrzymają białe i czer-

wone róże, symbolizujące bar-
wy narodowe. Zachęcamy też 
wszystkich do zabrania ze sobą 
fl ag narodowych. Sochaczewskie 
Prawo i Sprawiedliwość przygo-
towało, nieodpłatny, zorganizo-
wany wyjazd autokarem na to 
wydarzenie - mówił Sylwester 
Kaczmarek.

Osoby zainteresowane wy-
jazdem na marsz 13 grudnia 
mogą zgłaszać chęć uczestnictwa 
do dyrektora Biura Poselskie-
go PiS Łukasza Gołębiowskiego, 
pod numerem telefonu 791-875-
757 lub bezpośrednio w socha-
czewskiej siedzibie PiS, przy ul. 
Narutowicza 1A.

O Marszu Róż na konferencji
W poniedziałek 8 grudnia w sochaczewskiej siedzibie Prawa i Sprawiedliwości odbyła 
się konferencja prasowa dotycząca nieprawidłowości podczas ostatnich wyborów 
samorządowych oraz organizacji wyjazdu 13 grudnia na marsz do Warszawy. 

Sochaczewskie PiS złożyło do sądu dwa protesty wyborcze
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W związku ze zmianą rozkła-
du jazdy PKP od dnia 14.12.14 
dokonuje się niezbędnych ko-
rekt w kursowaniu wybranych 
autobusów w dni robocze.

Rano 

Linia nr 2 odjazd z Bro-
chowa o godz. 4.22 zamiast 
4.26 i z Energomontażu o  
5.15 zamiast 5.25

Linia nr 3A odjazd z 
Energomontażu o 6.30 za-
miast 6.35 i z Chodakowa o 
7.18 zamiast 7.22

Linia nr 4  odjazd z 
Energomontażu o 6.09 za-
miast 6.15 

Linia nr 6  odjazd z 
Energomontażu o 5.50 za-
miast 6.00

Linia nr 12 odjazd z 
Kaufl andu o 6.37 zamiast 
6.47

Po południu 

Kilkuminutowe zmia-
ny nastąpią po godz. 16.00, po 
uwzględnieniu których odjazd 
z PKP będzie następujący:

w kierunku Centrum

Linia nr 2 16.20 18.25 
20.30

Linia nr 3A 16.26 18.01 
18.56 19.15 19.50 20.05 21.21 
22.36 

Linia nr 3 16.05 17.20 
18.13 20.17 21.13 23.46

Linia nr 4 17.01 19.14 
21.11

Linia nr 5 17.15 18.55 
20.20 21.40 23.10 

Linia nr 6 16.50 17.50 
19.37 20.40 22.19  

Linia nr 9 16.50 17.45
Kurs o godz. 23.46 został 

dołożony na pociąg 23.40
w kierunku Malesina

Linia nr 2 15.50 17.29 
19.40 

Linia nr 3A 17.21 20.51 
22.03 23.18

Linia nr 3 16.55 19.09  
Linia nr 4 16.10 18.25 

20.22 
Linia nr 5 16.37 21.17 

22.43 
Linia nr 6 16.21 18.52 

21.41 
Uwaga! Na prośbę miesz-

kańców Malesina autobus li-
nii 3A w dni świąteczne bę-
dzie odchodził z PKP o 8.18 i z 
osiedla do miasta o godz. 8.45 

Podsumowanie konkursu pla-
stycznego „Mój przyjaciel miś”
połączonego z wystawą po-
konkursową odbyło się 25 li-
stopada w Miejskiej Bibliotece 
Publicznej w Sochaczewie. 

Na konkurs wpłynęło blisko 
dwieście prac ze szkół podsta-
wowych i przedszkoli z terenu 
naszego miasta. Komisja kon-
kursowa powołana przez dy-
rektora Miejskiej Biblioteki 
Publicznej Barbarę Bronicz, w 
składzie Elżbieta Maciątkiewicz 
i Urszula Wrzesińska nagra-
dzając prace brała pod uwagę 
m.in. pomysłowość, kolorysty-
kę, a przede wszystkim samo-
dzielność wykonania. Pierwsze 

miejsce jury przyznało Darii 
Wróblewskiej z Niepubliczne-
go Przedszkola im. św. Aniołów 
Stróżów. Na miejscu drugim 
znalazła się Marcelina Stasiak 
z Miejskiego Przedszkola nr 3, 
zaś miejsce trzecie otrzymała 
Jagoda Fastyn z MP nr 4. Kon-
kurs odbył się w ramach obcho-
dów Światowego Dnia Pluszo-
wego Misia. (Ka)

Jak informuje PSP, ogniem ob-
jęta została kuchnia w miesz-
kaniu na pierwszym piętrze. 
Strażacy zabezpieczyli miejsce 
zdarzenia, odłączyli dopływ 
energii elektrycznej i ugasili 
ogień. Sprawdzono, czy w wy-
niku pożaru nikt nie ucierpiał, 
przewietrzono klatkę schodo-
wą. Akcja trwała godzinę. O 
zdarzeniu powiadomiono ad-
ministratora budynku czy-
li ZGK. Przyczyna pożaru bę-
dzie teraz badana.

4 grudnia rano w Urzę-
dzie Miejskim odbyło się spo-
tkanie z właścicielką miesz-
kania. Uczestniczyli w nim 
m.in. z-ca burmistrza Ma-
rek Fergiński, dyrektor Miej-
skiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej Zofi a Berent, na-
czelnik Wydziału Polityki 
Społecznej Joanna Kamiń-
ska i Wydziału Gospodarki 
Lokalowej Agnieszka Kupry-
janiuk. Poszkodowanej za-
oferowano wszelką możliwą 
pomoc, przede wszystkim lo-
kal zastępczy na czas remon-
tu mieszkania zniszczonego 
przez ogień. Tę propozycję lo-

katorka wstępnie zaakcepto-
wała. 

5 grudnia komisja spotka-
ła się raz jeszcze na miejscu, w 
mieszkaniu przy ul. Korczaka, 
by ocenić straty i jeszcze do-
kładniej poznać potrzeby po-
szkodowanej kobiety.

- Mieszkanie wymaga re-
montu, bo ściany i całe wypo-
sażenie pokryła warstwa czar-
nej sadzy. Na szczęście to tylko 
straty fi nansowe. Ludzie nie 
ucierpieli i to jest najważniej-
sze. MOPS udzieli poszkodo-
wanej wsparcia fi nansowego. 
Otrzyma 2.000 zł - mówi z-ca 
burmistrza Marek Fergiński.

- Jak zawsze w tego typu 
przypadkach MOPS natych-
miast skontaktował się z za-
przyjaźnionymi fi rmami, 
które mogą przekazać pogo-
rzelcom meble, sprzęt agd itp. 
Lokatorka otrzyma niezbęd-
ne wyposażenie - dodaje Jo-
anna Kamińska, naczelnik 
Wydziału Polityki Społecznej 
i Ochrony Zdrowia UM.

Poszkodowana ostatecznie 
zrezygnowała z mieszkania za-
stępczego, gdyż pomoc zaofe-
rowała jej bliska znajoma (udo-
stępniła pusty lokal). Wsparcie 
przy remoncie mieszkania na 
osiedlu Korczaka zapowie-
dzieli sąsiedzi, którzy zadekla-
rowali, że wyniosą zniszczone 
wyposażenie, oczyszczą ścia-
ny, zabiorą się za malowanie. 
Jeśli wszystko pójdzie zgodnie 
z planem, kobieta spędzi świę-
ta Bożego Narodzenia już w 
odświeżonym mieszkaniu.

Od początku października 
na pływalni Orka w Socha-
czewie prowadzona jest na-
uka pływania dla uczniów 
klas III szkół podstawowych. 
Akcja potrwa do świąt Boże-
go Narodzenia.

Projektem zostali objęci wszy-
scy trzecioklasiści z miejskich 
szkół podstawowych, czyli 300 
dzieci. 

- Uczniowie mają bezpłatnie 
zapewniony transport  na basen i 

do szkoły, wykwalifi kowaną ka-
drę instruktorską, pobyt na ba-
senie. W trakcie dziesięciotygo-
dniowego kursu mają się oswoić 
z wodą, przestać jej bać, nauczyć 
podstaw pływania, utrzymania 
na wodzie - wyjaśnia z-ca bur-
mistrza Marek Fergiński.

Projekt potrwa do Świąt 
Bożego Narodzenia. Jego war-
tość to 80 tysięcy złotych, z cze-
go połowę wykłada miasto, a 
drugą część Ministerstwo Spor-
tu i Turystyki.

Tereny po byłym Chemite-
xie w Chodakowie sprzeda-
wane były przez syndyka 
masy upadłościowej różnym 
nabywcom. Być może nie-
którzy z nich nie wiedzieli, 
co może znajdować się pod 
ziemią działki, którą kupili. 

Nie zwracali chyba wtedy 
uwagi na to co kupują, tak 
jak obecnie nie interesu-
ją się swoimi nieruchomo-
ściami. Ogólnie było wiado-
mo, że tereny te opanowali 
złomiarze, którzy wyrywa-
li metalowe urządzenia ze 
ścian budynków, kanaliza-
cji czy urządzeń przesyło-
wych. Przeciwko okradają-
cym pozostawione samopas 

działki dewastatorom i zło-
dziejom policjanci skiero-
wali kilka spraw do sądu. 

Obecnie, po „działal-
ności” złomiarzy, pozosta-
ły na terenie zakładów bar-
dzo niebezpieczne miejsca. 
Przykładem może być po-
nad trzymetrowej głęboko-
ści studnia, z której wycią-
gnięto prowadzące do niej 
metalowe klamry oraz po-
krywę. Pracownicy ZWiK, 
aby ostrzec przed niebez-
pieczeństwem wpadnięcia 
do studni, zabezpieczyli ją 
taśmami. Jest to jednak roz-
wiązanie tymczasowe i, aby 
zapobiec tragedii, powinien 
się nią zająć właściciel dział-
ki. (jw)

Zapobiec tragedii w Chemitexie

Pożar z dobrym zakończeniem
W środę, 3 grudnia, 
ok. godz. 10.50, 
w jednym z mieszkań 
komunalnych na 
osiedlu Korczaka 
doszło do pożaru. 
Na szczęście nie 
było ofi ar, a rodzinę 
natychmiast objęto 
pomocą. 

KOMUNIKAT ZKM

Uczą się pływać

Miś najlepszym przyjacielem 
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USŁUGI
 Vertal- żaluzje  
- werticale
-rolety materiałowe
-rolety antywłamaniowe, 
moskitiery.
Producent, montaż, VAT, 
tel. 602-736-692, 
512-342-751.

ZS-1

 Złomowanie pojazdów, 
zaświadczenia, 
odbiór, gotówka, 
tel. 46 861-94-66.

ZS-2

  „VIDEOCOLOR” WI-
DEOFILMOWANIE, HD, 
FOTOGRAFOWANIE, 
WESELA, PLENERY, 
TEL. 501-350-075.

ZS-3 B,D

 Usługi hydrauliczne 
kompleksowo. 
Nowoczesne 
technologie, przyłącza 
wodno-kanalizacyjne, 
wykopy mini koparką. 
Konkurencyjne ceny. 
Zapraszam 
- Zakład  Instalacji 
Sanitarnych, 
tel. 601-154-847.

ZS-9

 Pranie dywanów 
i tapicerek, 
tel. 608-582-751, 
46 863-57-55.

ZS-11 B,R

 ROLETY, ŻALUZJE, 
VERTICALE, MOSKI-
TIERY, MARKIZY, 
REFLEKSOLE. DARMAR 
Sochaczew, ul. Kocha-
nowskiego 60 („Merkury”). 
Największy wybór! 
Najniższe ceny! 
www.darmar-sochaczew.pl 
tel. 46 862-86-07, 
602-459-904.

ZS-15

 Naprawa RTV, AGD, 
elektronarzędzia, 
Wojska Polskiego 42 A, 
tel. 602-623-007.

ZS-19

 AGD lodówki, 
tel. 601-344-139.

ZS-73

 Cyklinowanie 
bezpyłowe, 
tel. 666-088-518.

ZS-85

 Dachy kryjemy blachą, 
papą, ocieplanie 
budynków, podbitki, 
tel. 604-182-211.

ZS-308

 Usługi 
hydrauliczne, 
tel. 662-480-962.

ZS-402 R

 Rozdrabnianie 
gałęzi rębakiem, 
wycinka zakrzaczeń, 
tel. 667-732-751.

ZS-430

 Produkcja ogrodzeń 
betonowych i kręgów, 
montaż ogrodzeń, 
tel. 602-237-335.

ZS-652

 Cyklinowanie, 
układanie parkietu, 
tel. 501-249-461.

ZS-680

 Glazura, terakota, 
remonty, solidnie 
tel. 602-670-035.

ZS-790

 Naprawa, konserwacja, 
regulacja kotłów na paliwa 
stałe Eko-groszek, 
tel. 662-075-765.

ZS-967 R

 Wywóz szamba, 
tel. 606-374-093.

ZS-1004

 Profesjonalne pranie 
dywanów, tapicerek, 
tel. 516-689-712.

ZS-1109

 Cyklinowanie montaż 
parkietu, schodów, 
tel. 697-634-138.

ZS-1120

 Usługi transportowe HDS 
do 5 ton 
i do 20 ton, 
samochód 24 tony, 
odkryty, 
tel. 501-236-928.

ZS-1132

 Glazura, terakota, 
malowanie, remonty, 
tel. 507-966-469.

ZS-1146

 Układanie kostki, 
hydraulika, 
tel. 604-877-630.

ZS-1152

NIERUCHOMOŚCI
 Kwatery pracownicze, 
tel. 602-762-527, 
606-989-590.

ZS-16 B

 Działki budowlane 
Zakrzew, 
gm. Nowa Sucha, 
sprzedam, 
tel. 514-849-519.

ZS-1081

 Sprzedam mieszkanie 
44,44 m² z balkonem 
na 3,5 piętrze 
w Sochaczewie, 
ul. Staszica 52A/37, 
tel. 503-048-486.

ZS-1106

 Sprzedam 
umeblowane M-4, 
I p, 47,6 m², 
Senatorska 1, 185 tys., 
tel. 603-124-865.

ZS-1107

 Bezpośrednio 
sprzedam w Sochaczewie 
M-3, 55 m², I piętro, 
z balkonem, 
ul. Żwirki i Wigury, 
155 tys., 
tel. 664-642-226, 
606-729-045.

ZS-1108

 Do wynajęcia 
mieszkanie 
dwupokojowe (50 m²) 
w centrum Sochaczewa, 
tel. 604-317-011.

ZS-1113

 Sprzedam atrakcyjne 
3,80 ha rolno-budowlane, 
Górki, gmina Brochów, 
tel. 885-934-540.

ZS-1114

 Sprzedam działki 
rolno-budowlane, 
Janów Ruszki, 
jedna działka zalesiona, 
teren działek uzbrojony, 
tel. 501-236-928.

ZS-1133

 Dom do remontu 
z dużą działką 
w centrum Sochaczewa 
za 360 tys., 
bezpośrednio, 
tel. 506-624-996.

ZS-1136

 Wynajmę 
mieszkanie, 
30 m², umeblowane, 
tel. 503-818-177.

ZS-1145

 Sprzedam 
działkę budowlaną 
1300 m², Kuznocin, 
tel. 512-510-954.

ZS-1152

 Do wynajęcia 
umeblowane
mieszkanie 49 m², 
naprzeciwko Kaufl andu, 
tel. 787-673-131 po 16.00.

ZS-1152

 Sprzedam 
działki budowlane 
w Żukowie, po 1100 m², 
tel. 604-564-269.

ZS-1154

 Mieszkanie 3 pok. 
(52,5 m²), parter, 
Boryszew. 
Cena: 172 000 zł, 
tel. 690-035-092.

ZS-1164

 Mieszkanie 3 pok. 
(63 m²), III piętro, 
Osiedle Ogrody. 
Cena: 195 000 zł, 
tel. 690-035-022.

ZS-1165

 Mieszkanie 3 pok. 
(63 m²), III piętro, 
centrum. 
Cena: 188 000 zł, 
tel. 690-035-052.

ZS-1166

 Do wynajęcia 
2 pokoje 
z kuchnią, 
tel. 798-689-975.

ZS-1170

 Do wynajęcia 
kwatery 
pracownicze, 
tel. 500-741-936.

ZS-1171

ZDROWIE
 Centrum 
Stomatologiczne „Eldent”, 
ul. 15 Sierpnia 1, 
862-50-61, 
pon.-pt. 9-19, sob. 9-12. 
Ortodoncja, protetyka 
estetyczna, chirurgia 
stomatologiczna. Pełny 
zakres usług. 

ZS-4

OGŁOSZENIA
DROBNE

 UKŁADANIE 
KOSTKI BRUKOWEJ

 WYNAJEM 
MASZYN 

DO UKŁADANIA


604 66 55 92
668 80 81 89
(46) 863 38 16

Instalacje
elektryczne

 usuwanie awarii 

 domy 

jednorodzinne i obiekty.

Tanio i solidnie 
tel. 534304308

ZS-66

Instalacje 
hydrauliczne

 kotłownie c.o., 
usuwanie awarii: domy 

jednorodzinne i obiekty. 

Tanio i solidnie 

tel. 534-304-308
ZS-67

HURTOWNIA 
ALUMINIUM

LUBIEJEW 3D
96-500 SOCHACZEW

531-778-778
ZS-793 

HURTOWNIA 
POLIWĘGLANU
LUBIEJEW 3D
96-500 SOCHACZEW

604-363-144
ZS-794 

Z TĄ REKLAMĄ 

10% ZNIŻKI

Twoje ogłoszenie w „Ziemi” przeczyta 
wiele tysięcy osób w mieście i powiecie

„Ziemia Sochaczewska” to najstarsza 

i najpopularniejsza gazeta

 na naszym prasowym rynku

Nie wierzysz? Zapytaj w kiosku!
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Kupon dla szukających pracy
Imię: ....................................................................................................
Nazwisko: ..........................................................................................
Treść: ..................................................................................................
...............................................................................................................
Tel:........................................................................................................

PODEJMĘ PRACĘ
 Jestem 31-letnią kobietą, sochaczewianką. 
Podejmę się wolontariatu na 2-3 m-ce w biurze, 
małej gastronomii lub zakładzie fryzjerskim 
w mieście Sochaczewie, e-mail: magi167@wp.pl

LARYNGOLOG
ALERGOLOG

Dr hab. n. med. 
Andrzej Wojdas

■ Konsultacje i porady
■ Badania endoskopowe
    krtani, nosa i zatok
■ Tympanometria
■ Echografia zatok
■ Testy i odczulanie alergii
■ Spirometria

Sochaczew
ul. Żeromskiego 41 A lok. 22

(NZOZ ,,Almed” I piętro)

Przyjęcia
we wtorki i piątki 17 - 20.

Zapisy

46 862-88-92, 
501-44-03-22

KOMPLEKSOWA 
REHABILITACJA 

MEDYCZNA
Sławomir Wojdas

 usprawnianie funkcjonalne 
   metoda PNF
 rehabilitacja neurologiczna 
   i ortopedyczna
 terapia manualna
 masaż leczniczy 
   (segmentalny)
 rozciąganie 
   i autorozciąganie mięśni
 gimnastyka korekcyjna
 Kinesiotaping 
   oraz plastrowanie sztywne

Dojazd do domu
Sochaczew i okolice

Kontakt:

tel. 536-965-706
ZS-6

NZOZ Przychodnia Specjalistyczna

świadczenia również 
w ramach NFZ 
w Poradniach

● Okulistyczna,
   badanie pola widzenia
● Laryngologiczna, 
   badanie słuchu
● Ginekologiczna,
   leczenie nadżerek,
   cytologia, wkładki
● Urologiczna, urofl ometria
● Dermatologiczna,
   badanie i leczenie znamion

oraz pozostałe w Poradniach:
● Ortopedyczna, USG
● Kardiologiczna,
   EKG, ECHO
● Alergologiczna, testy,
   spirometria, 
● USG - Doppler,
   jamy brzusznej,
   tarczycy, węzłów chłonnych,
   urologiczne,
   ginekologiczne,
   ECHO serca, ortopedyczne
● Reumatologiczna
● Gastrologiczna
● Neurologiczna
● Endokrynologiczna
● Diabetologiczna
● Chirurgia ogólna
   i naczyniowa

Ul. Piłsudskiego 16/2A 
(budynek 

JW. Construction)
Rejestracja: 

46 880-70-70 
lub 46 880-70-71

508-351-528

Giełda Pracy
Powiatowy Urząd Pracy w Sochaczewie 

(tel. 46 862-33-93 w. 148 i 149)

 rozliczenia roczne - PIT
 księgowość fundacji i stowarzyszeń
 rozliczenie płacowe i ZUS
 doradztwo podatkowe
 wyliczenie zwrotu VAT
 od materiałów budowlanych

pn - pt      8-19
sob    12-19

Specjalista ds. marketingu, nauczyciel matematyki, nauczyciel 
zajęć muzyczno-rytmicznych, instruktor nauki jazdy, kontroler-
-kontrolerka, kasjer-bufetowa, kucharz, operator linii montażowej, 
operator wózka widłowego, magazynier, pracownik magazynowy, 
sprzątaczka, dozorca cmentarza-grabarz, mechanik samochodowy, 
kierowca z prawem jazdy kat. C, C+E. 

OFERTY PRACY EURES
AUSTRIA -  mechanik obróbki skrawaniem, mechanik/mon-

ter maszyn i urządzeń przemysłowych, elektroinstalator, fryzjer 
damsko - męski, kucharz-kucharka, kelner-kelnerka, stylista/stylist-
ka paznokci, monter sieci sanitarnych/pracownik robót ziemnych, 
monter instalacji gazowej i sanitarnej, monter płyt kartonowo - gip-
sowych, malarz budowlany pokojowy, kamieniarz, elektroinstalator, 
cieśla, cieśla szalunkowy, dekarz. CZECHY - spawacz CO2, inży-
nier mechanik w zakresie badań i rozwoju, spawacz MAG, spawacz 
TIG, WIG, ślusarz, ustawiacz maszyn CNC, kierowca z prawem jaz-
dy kat. C+E w transporcie międzynarodowym, rzeźnik-wykrawacz, 
pracownik produkcyjny, kierowca ciężarówki, rzeźnik wykrawacz. 
ESTONIA - krupier z językiem włoskim, elektryk/pomocnik elek-
tryka, kierowca małej ciężarówki (do 7,5t), kierowca upc, mecha-
nik urządzeń grzewczych, sanitarnych i klimatyzacji. NORWE-
GIA - spawacz, rzeźnik - wykrawacz wołowiny, asystent cukiernika. 
WIELKA BRYTANIA - szwacz/szwaczka, pielęgniarka, operator 
wózka widłowego, kierowca z prawem jazdy kat. C+E HGV, Senior 
Net So� ware Inżynier. SŁOWACJA - krawcowa/krawiec. HO-
LANDIA - konwencjonalny tokarz CNC/frezer M/F, monter elek-
tryk, programista CNC M/F. HISZPANIA - inżynier procesu, ani-
mator dziecięcy, animator sportowy, animatorzy technicy (światło, 
dźwięk), instruktor sportowy, muzycy, artyści, akrobaci, animator 
młodzieżowy. NIEMCY - mechanik przemysłowy,  elektryk, ku-
charz/kucharka, spawacz WIG/TIG, pomocnik kucharza, brygadzi-
sta, elektroinstalator /elektromonter, Developer interfejsu Microso�  
Dynamics NAV, Junior Developer Microso�  Dynamics NAV, kel-
ner/kelnerka, fryzjer, kelner/kelnerka, ordynator oddziału kliniczne-
go anestezjologii i intensywnej terapii, monter instalacji sanitarnych 
grzewczych oraz klimatyzacji, kierowca z prawem jazdy kat. C+E w 
transporcie międzynarodowym, kierowca z prawem jazdy kat. C+E 
kontenery BDF, elektryk/elektromonter, fi zjoterapeuta, kierowca 
z prawem jazdy kat. C+E, cukiernik, elektryk, monter instalacji sa-
nitarnych, ślusarz z umiejętnością spawania, magazynier/operator 
wózka widłowego, pomocnik komisjonera (magazyniera), sales ma-
nager (dyrektor handlowy), revenue manager (specjalista ds. mar-
ketingu i handlu), murarz, hodowca bydła pomocnik, lekarz, pra-
cownik do zbioru winogron, kierowca ciężarówki i kontenerowca, 
kierownik ds. technicznych hotelu, kierowca wywrotki, malarz/la-
kiernik, kucharz, magazynier, mechanik utrzymania ruchu, elektro-
monter, mechanik precyzyjny, mechanik specjalista ds. konstrukcji, 
spawacz WIG, ślusarz/spawacz MAG, pracownik produkcji prefa-
brykatów, pomocnik opiekuna osób starszych, specjalista ds. jakości, 
spawacz MIG/MAG/WIG/111/gazowy, pracownik w rolnictwie, pra-
cownik działu sprzątania, kelner/kelnerka, kierownik budowy/bry-
gadzista, pracownik, pracownik wsparcia technicznego, mechanik/
mechatronik samochodowy, rzeźnik, opiekun osób starszych.

Kancelaria Nieruchomości Wiesław Krześniak
sprzeda po okazyjnych cenach działki w miejscowościach

Regulowanie stanów prawnych nieruchomości  Doradztwo na rynku nieruchomości
Bliższe informacje uzyskają Państwo na stronie internetowej kancelarii www.knwk.pl
lub pod nr. telefonu 606 887 650

- Adamowa Góra, gm. Młodzieszyn
- Orłów, Białynin Nowy, gm. Nowa Sucha
- Kolonia Bolimowska, gm. Bolimów
- Stare Budy, gm. Młodzieszyn
- działki budowlane w miejscowości Żukówka, 
   i Altanka, gm. Sochaczew

- budynki mieszkalne na terenie gm. Nowa Sucha 

   oraz Sochaczew

- lokale mieszkalne oraz lokale usługowe 
   w Sochaczewie

- lokal i mieszkania w Sochaczewie ul. Pocztowa

 Lekarz specjalista 
dermatolog 
Ewa Brochocka-Zegadło.
Gabinet prywatny 
Sochaczew, 
ul. Trojanowska 20, 
Tel. 691-513-051.

ZS-12 B

 Pensjonat 
„Pod Wierzbami” 
w Ładach, 
k/Iłowa zaprasza 
na turnusy rehabilitacyjne 
i leczenie poszpitalne 
pod opieką kardiologa. 
Możliwość dofi nansowania 
z PFRON-u 
www.podwierzbami.com, 
tel. 24 277-40-71 
601-803-830.

ZS-20

 Prywatny Gabinet 
Psychologiczny 
- Joanna Rojek. 
Psycholog. Certyfi ko-
wany psychoterapeuta. 
Diagnoza psychologiczna, 
psychoterapia - dorośli, 
młodzież, dzieci. Zapisy 
pod nr. tel. 608-349-658. 
Sochaczew, ul. Wąska 7.

ZS-22

NAUKA
 Angielski, 
tel. 606-442-736.

ZS-832

  Język angielski, 
wszystkie poziomy, 
tel. 501-722-107.

ZS-1062

FINANSE
 Chwilówki z dojazdem 
do klienta, 
tel. 504-228-936.

ZS-940 B

 Pożyczka do 150 tys., zł 
do 10 lat! Konsolidacja 
innych kredytów w jeden. 
Partner Alior Bank, 

ul. Żeromskiego 1B, 
tel. 46 862-00-80.

ZS-1104

RÓŻNE
 Kupię pralkę starego 
typu do używalności, 
tel. 666-350-801.

ZS-1167

PRACA
 Firma sprzątająca zatrudni 
pracowników do serwisu 
sprzątającego. 
Praca zmianowa
w Sochaczewie, 
tel. 515-136-755.

ZS-1148

 Firma sprzątająca 
zatrudni pracowników 
do serwisu sprzątającego. 
Praca na 1/2 etatu 
w Teresinie, 
tel. 510-272-943.

ZS-1157

 Agencja Ochrony 
zatrudni emerytów, 
rencistów z Sochaczewa, 
Gnatowic Starych, 
Teresina, Błonia, 
tel. 509-522-007, 
618-712-250.

ZS-1159

 Niepubliczne 
Przedszkole poszukuje 
osoby na staż. 
Więcej informacji 
pod numerem telefonu 
607-121-901 
lub 46 862-42-70.

ZS-1168

 Do sprzątania pod 
Sochaczewem zatrud-
nimy osoby z II grupą 
inwalidzką. Dobre warunki 
pracy, darmowy dojazd z 
Sochaczewa do miejsca 
pracy, dofi nansowanie do 
obiadów w pracy
tel. 22 329-25-06 w godz. 
8-16, pon-pt.

ZS-1172

Zawsze 

aktualne 

informacje
WWW.ZIEMIA-

SOCHACZEWSKA.PL
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Karolina Monika Pol
Urodzona 25.11.2014. Waga 

3,470 kg. Wzrost 53 cm.

Oliwia Popowska
Urodzona 26.11.2014. Waga 

3,390 kg. Wzrost 54 cm.

Maja Kowalska
Urodzona 26.11.2014. Waga 

2,850 kg. Wzrost 51 cm.

Julia Ojdowska
Urodzona 26.11.2014. Waga 

2,720 kg. Wzrost 50 cm.

Błażej Chudzyński
Urodzony 27.11.2014. Waga 

4,170 kg. Wzrost 55 cm.

Oliwia Polecka
Urodzona 27.11.2014. Waga 

2,730 kg. Wzrost 48 cm.

Amelia Lewandowska
Urodzona 29.11.2014. Waga 

3,220 kg. Wzrost 52 cm.

Kacper Kuba Siekiera
Urodzony 29.11.2014. Waga 

2,480 kg. Wzrost 48 cm.

Syn Państwa Oleksickich
Urodzony 29.11.2014. Waga 

2,900 kg. Wzrost 54 cm.

Paulina Pabich
Urodzona 29.11.2014. Waga 

3,480 kg. Wzrost 52 cm.

Maciej Majewski
Urodzony 30.11.2014. Waga 

3,450 kg. Wzrost 55 cm.

Amelia Fabisiak
Urodzona 30.11.2014. Waga 

3,170 kg. Wzrost 54 cm.

Emilia Jakubiak
Urodzona 30.11.2014. Waga 

2,740 kg. Wzrost 50 cm.

Michał Ogrodzki
Urodzony 1.12.2014. Waga 

3,150 kg. Wzrost 50 cm.

Alicja Kaźmierczak
Urodzona 1.12.2014. Waga 

3,320 kg. Wzrost 53 cm.

Natalia Szymczak
Urodzona 2.12.2014. Waga 

3,060 kg. Wzrost 53 cm.

ROZMAITOŚCI

NASZE DZIECI urodzone w sochaczewskim szpitalu

WEŹ DO DOMU PRZYJACIELA

Maciej Frankowski

Takie osoby możemy spotkać 
przed miejskimi podstawów-
kami. Konkretniej przed SP 2, 
SP 4 i chodakowską „siódem-
ką”. Zatrzymują ruch na dro-
dze przez osiem godzin dzien-
nie i przeprowadzają przez 
pasy uczniów wchodzących i 
wychodzących ze szkoły. Za-
jęcie to przez wiele lat było ko-
jarzone z kobietami, lecz od 
miesiąca przed Szkołą Podsta-
wową nr 2 przy ul. 15 Sierpnia 
ze znakiem stopu stoi pan Jan, 
który zastąpił na tym stanowi-
sku, przeprowadzającą przez 
kilkanaście lat młodzież, panią 
Wiesławę.

Aby móc wykonywać „za-
wód przeprowadzacza” trze-
ba wcześniej przejść specja-
listyczny kurs z przepisów 
ruchu drogowego. Taka oso-
ba musi umieć prawidłowo 
oceniać natężenie ruchu, czy 
oszacować drogę hamowania 
samochodów zbliżających się 

do przejścia dla pieszych. Jak 
twierdzi pan Jan, bardzo po-
mocne jest także doświad-
czenie kierowcy i odpowied-
nie podejście do dzieci. Trzeba 
je nauczyć, że nie mogą wejść 
na jezdnię, dopóki „stopka” 
nie zatrzyma ruchu pojazdów 
przed pasami. 

Nie każdy z rodziców 
może sobie pozwolić na to, 
aby osobiście zaprowadzać i 
odbierać swoje pociechy ze 

szkoły. Szczególnie w okre-
sie jesienno-zimowym pra-
ca „stopek” jest wyjątkowo 
potrzebna. Dni są ponure, 
pogoda wywołuje spadek 
koncentracji, występują nie-
sprzyjające warunki atmosfe-
ryczne dla kierowców (ograni-
czona widoczność na drodze). 
Przed godziną 8.00 rano, kie-
dy uczniowie zmierzają do 
szkoły, ruch na drogach jest 
zazwyczaj największy. Podob-

nie jest po południu. Do tego, 
gdy uczniowie kończą lekcje, 
często jest już ciemno, co sta-
nowi dodatkowe zagrożenie. 

W obecnym stanie infra-
struktury drogowej osoby ko-
ordynujące ruch przed szkoła-
mi są wręcz niezbędne. Jednak 
można by zapewnić bezpie-
czeństwo dzieciom w drodze 
do szkoły w znacznie prost-
szy sposób.  - Wystarczyłoby 
przed przejściem dla pieszych 
przy szkole zamontować pro-
gi zwalniające, a same pasy od-
powiednio oświetlić – mówi 
pan Jan. 

Pomysł ten jak najbardziej 
sprawdza się przed SP 3 przy 
ul. H. Sawickiej. Jednakże w 
przypadku 15 Sierpnia może 
to być trudne, bowiem jest to 
droga wojewódzka, za admi-
nistrowanie której odpowiada 
Mazowiecki Zarząd Dróg Wo-
jewódzkich. Zarządca twier-
dzi, że nie ma środków na po-
rządkowanie pasa drogowego, 
a co dopiero na takie prace. 

W sochaczewskiej fundacji 
Nero na swojego właściciela 
czekają stęsknione zwierzę-
ta. Pojawiają się też co chwilę 
nowe, których często najpraw-
dopodobniej specjalnie ktoś 
się pozbył, kiedy już się znu-
dziły i zaczęły być traktowane 
jak niepotrzebny sprzęt.

Taki los spotkał również Kreci-
ka - psiaka pozostawionego w 
rowie i w ten sposób skazane-
go na pewną śmierć. A dlacze-
go? Bo Krecik nie jest młodym 
psem. Ma około 7-8 lat i na do-
datek praktycznie nie widzi. Po-
został mu tylko doskonały węch 
i jeszcze w miarę dobry słuch.

- To bardzo trudna adopcja 
- mówi prezes fundacji Jadwiga 
Wiśniewska - ale jednocześnie 

jedyna szansa dla tego bied-
nego zwierzaka, który pomi-
mo swej ułomności doskona-
le daje sobie radę. Potrafi  wejść 
na schody, choć droga powrot-
na to już dla niego problem. Jest 
energiczny, radosny i złakniony 
kontaktu z człowiekiem, za któ-
rym będzie chodził jak cień. To 
typ uwielbiającego pieszczoty 
„kolankowca”. Poza tym akcep-
tuje inne psy, podobnie zresz-
tą jak i koty. Kocha dzieci. Cze-
ka na nowego właściciela, który 
podzieli się z nim uczuciem i 
swym domem już na zawsze.

W sprawie adopcji Kreci-
ka oraz innych podopiecznych 
fundacji kontaktować można 
się pod numerem telefonu: 502-
156-186 lub mailowo: fundacja-
nero@gmail.com. (pab)

Dajmy szansę Krecikowi Bezpieczna droga do szkoły
Dzieci nazywają ich „stopkami”. W krajach zachodniej Europy takie osoby 
to norma. U nas także wrosły już w szkolny krajobraz. Mowa o ludziach ubranych 
w odblaskowe stroje i dbających o bezpieczeństwo najmłodszych na przejściach 
dla pieszych przed szkołami.

Pan Jan dba o bezpieczeństwo uczniów 
"
dwójki"
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Katarzyna Łażewska, (sos)

Organizatorem Mikołajek była 
warszawska Fundacja Platforma 
Równych Szans, która dla naj-
młodszych zorganizowała ma-
giczny i pełen atrakcji dzień. Na 
dzieci czekały m.in. zajęcia pla-
styczne, ozdabianie świątecznych 
kartek i ciasteczek, malowanie 
twarzy, zajęcia sportowe i quizy, 
w których do wygrania były cie-
kawe nagrody. 

Jednak największą atrakcją 
była wizyta Mikołaja, który zja-
wił się z workiem pełnym pre-
zentów i obdarował każde dziec-
ko. Ale to jeszcze nie koniec. 
Fundacja zamówiła dla wszyst-
kich posiłek z KFC, po którym na 
salę wjechały ciasta i napoje. Każ-
dy mógł się najeść do syta.

Udział w imprezie wzięło 130 
dzieci - podopiecznych Środo-
wiskowych Ognisk Wychowaw-
czych Towarzystwa Przyjaciół 
Dzieci z Sochaczewa i Młodzie-
szyna wraz z opiekunami oraz 

prezesem powiatowego oddziału 
TPD Teresą Przybylską. 

- Jestem bardzo wdzięczna 
fundacji, która w tym roku za-
gościła u nas. Nasze dzieci na co 
dzień nie mogą korzystać z takich 
atrakcji. Organizatorzy zapropo-
nowali im świetnie zorganizowa-
ną zabawę, a do tego bogate pre-
zenty i wspaniały poczęstunek 
– powiedziała nam Teresa Przy-
bylska. – Dziękuję również dy-
rektorowi SP 3 za użyczenie sali 

gimnastycznej, która świetnie 
zdała egzamin podczas dzisiej-
szej zabawy.

Fundacja Platforma Rów-
nych Szans powstała, aby wspie-
rać dzieci, które ze względu na 
biedę lub dysfunkcję swoich 
rodzin mają niewielkie szan-
se na normalne życie, na wyj-
ście ze spirali ubóstwa i uzależ-
nień. - Wierzymy, że pokazując 
tym dzieciom większy kawałek 
świata niż najbliższa kamienica, 

rozbudzając zainteresowania, a 
także przekazując wiedzę prak-
tyczną i koordynując ich rozwój 
przez pewien czas, otworzymy 
im oczy na nowe dziedziny oraz 
rozpalimy w nich chęć do osią-
gnięcia czegoś więcej - twierdzą 
jej założyciele. 

Sochaczewskie TPD prowa-
dzi cztery ogniska wychowawcze. 
Trzy w Sochaczewie (w dzielni-
cach: Boryszew, Trojanów, Cho-
daków) i jedno w Młodzieszynie. 
Dzieci spotykają się tam popo-
łudniami, odrabiają lekcje, je-
dzą posiłek, uczestniczą w zaba-
wach. Kadra placówek składająca 
się z doświadczonych pedago-
gów pomaga im także rozwią-
zywać trudne życiowe problemy. 
Takie Mikołajki, jak w tym roku, 
to dla nich wielkie święto. Kolej-
ne będzie miało miejsce przed 
świętami, kiedy podczas kolacji 
wigilijnych w świetlicach otrzy-
mają prezenty ufundowane w ra-
mach redakcyjnej akcji „Paczka 
do paczki”.

To już ostatnie dni, kiedy 
przyjmujemy dary i wpła-
ty na naszą coroczną świą-
teczną akcję „Paczka do 
paczki”. Jest ona skierowa-
na do najbardziej potrzebu-
jących dzieci, skupionych w 
kilku świetlicach terapeu-
tycznych w Sochaczewie. 

Jesteśmy wdzięczni osobom i fir-
mom, które wsparły nas dotych-
czas, a są to: Pani Barbara Komo-
rowska - prezes Bakoma SA, Beata 
Brymora - Mars Polska, Państwo 
Grażyna i Krzysztof Rostkowscy 
- właściciele zakładu jubilerskie-
go, Hanna i Marek Rybiccy, Żane-
ta Czyżniewska, Witold Kornacki, 
Małgorzata Warzecha (SP 7), Bar-
bara Winnicka - PSS „Społem”, 
Łukasz Cinkusz, Magdalena Zbo-
rowska, Agnieszka Rybicka, wy-
twórnia chrupek „Mardol” pań-
stwa Witkowskich.

Pomoc w zbiórce darów za-
powiedziały: Szkoła Podstawowa 
nr 3, Zespół Szkół Ogólnokształ-
cących oraz Szkoła Językowa He-
len Doron. Odbędzie się także 

tradycyjna zbiórka na rzecz na-
szej akcji podczas koncertu bo-
żonarodzeniowego w szkole mu-
zycznej.

Chcemy w tym roku przy-
gotować 150 paczek dla pod-
opiecznych świetlic, dlate-
go ważna jest każda złotówka 
i pomoc rzeczowa. Bardzo li-
czymy na słodycze, zabawki, 
przybory szkolne. Dary można 
dostarczać do redakcji tygodni-
ka „Ziemia Sochaczewska”, So-
chaczew, ul. Żeromskiego 12 do 
12 grudnia, wpłaty przyjmuje-
my na konto:

Tygodnik „Ziemia So-
chaczewska”, Bank PeKaO 
S.A. I /O Sochaczew nr rach. 
28 1240 3174 1111 0010 6046 
8498  z dopiskiem „Paczka 
do paczki”. (sos)

Mikołajki z marzeń
6 grudnia w Szkole Podstawowej nr 3 odbyło się spotkanie mikołajkowe 
dla podopiecznych Towarzystwa Przyjaciół Dzieci z powiatu sochaczewskiego. 
We wspólnej zabawie wzięło udział 130 dzieciaków, rodzice i nauczyciele.

Takie Mikołajki to dla dzieci wielkie święto

„Paczka do paczki” 
czeka na darczyńców

Spotkanie z Mikołajem, słod-
kie upominki, wspólne śpie-
wanie kolęd, uroczyste za-
palenie świateł na miejskiej 
choince, poczęstunek przy-
gotowany przez wojsko - to 
wszystko już w niedzielę, 14 
grudnia, na placu Kościuszki. 

- Tak jak w ubiegłym roku 
planujemy konkurs na naj-
lepsze przebranie świątecz-
ne nawiązujące charakte-
rem do Bożego Narodzenia. 
Będą słodycze dla dzieci, 
a dla dorosłych, w ramach 
miejskiej Wigilii, coś na go-
rąco. Poczęstunek przygo-
tują żołnierze z 3 Warszaw-

skiej Brygady Rakietowej 
Obrony Powietrznej – mówi 
Agata Kalińska dyrektor 
Centrum Kultury, Sportu i 
Promocji UM. 

Spotkanie z Mikołajem 
na placu Kościuszki to tak-
że koncert kolęd i pasto-
rałek, świąteczne występy 
najmłodszych, wspólne czy-
tanie najpiękniejszych li-
stów do Świętego Mikołaja, 
i to, na co najmłodsi czekają 
najbardziej - paczki ze sło-
dyczami.

Na spotkanie z Mikoła-
jem oraz wigilijny poczęstu-
nek zapraszamy 14 grudnia, 
od godziny 15.00.

Mikołaj zawita 
do Sochaczewa
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W tegorocznej edycji progra-
mu Tesco dla Szkół, do walki 
o  pracownie multimedialne i 
szkolne sale kinowe, staje po-
nad 30 szkół z województwa 
mazowieckiego. Jak pomóc 
szkołom w wygranej? To pro-
ste! Wystarczy zagłosować 
na ich fi lmy o kulinarnych 
odkryciach.

W tym celu należy wejść na 
stronę www.tescodlaszkol.pl i 

codziennie oddawać głosy na 
swoich faworytów z wojewódz-
twa mazowieckiego. Czekają 
tam niezwykłe prace - piosen-
ki, kabarety, przedstawienia i 
parodie telewizyjnych progra-

mów. To od głosujących zależy, 
które szkoły zdobędą nowocze-
sny sprzęt edukacyjny. Głoso-
wanie trwa do 15 grudnia. 

Dla wszystkich szkół, 
które nie zdążyły stworzyć 
prac konkursowych, są do-
bre informacje. Tworząc ga-
zetki, krótkie wiersze lub mi-
ni-happeningi mogą włączyć 
się jeszcze do zabawy i wy-
grać dla swoich placówek na-
wet 3 000 zł! 

Ponadto tegoroczna edycja Te-
sco dla Szkół to zabawa nie tylko 
dla uczniów. Każdy, kto zarejestru-
je się na stronie tescodlaszkol.pl 
i wykaże się wiedzą na temat 
zdrowego odżywiania, będzie 
miał szansę wygrać atrakcyjne 
nagrody. Czekają na Was łami-
główki, zadania, quizy i mnóstwo 
punktów do zdobycia. Tablet, 
ekspres do kawy, a może książka 
kucharska? Sami zdecydujecie, na 
co przeznaczyć zdobyte punkty. 

Pomóż wygrać kulinarnym odkrywcom
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Ze względu na zaproszo-
ne drużyny miał on rangę 
nieofi cjalnych Mistrzostw 
Powiatu Sochaczewskiego. 
Część „artystyczna” obcho-
dów ma się odbyć w przy-
szłym roku.

Do rywalizacji stanę-
ło osiem drużyn, które w 
pierwszej rundzie walczy-
ły w dwóch grupach. Dru-
ga runda, pucharowa, osta-
tecznie ustaliła końcową 
klasyfi kację. Na pierwszym 
miejscu znalazła się Bzu-
ra Chodaków, która w fi na-
le pokonała Unię Iłów  2:1 
(0:1).

Najlepszym piłkarzem 
turnieju został Kamil Bar-
tosiewicz (Bzura Choda-
ków), najlepszym bram-
karzem Michał Siemiński 
(Unia Iłów), a tytuł Kró-
la Strzelców wywalczył Ad-
rian Dąbrowski (Promyk 
Nowa Sucha).

Klasyfi kacja turnieju
1.BZURA Chodaków 
Jędrzejewski, Błaszczyk, Rybicki, Szewczyk, 
Binienda, Trakul, Stencel, Bartosiewicz, Antczak, 
Skowron, Walewski, Kuśmider

2.UNIA Iłów 
Siemiński, Janicki, D. Wojciechowski, 
K. Wojciechowski, D. Wojciechowski, Ł. Świątek, 
Smagała, Orzeszek, T. Trafalski, D. Świątek

3.SOKÓŁ Budki Piaseckie
Wójcik, K. Bigaj, M. Bigaj, Bajurski, T. Kubiak, 
Fijołek, Pałuba, Kaniewski, D. Kubiak

4.PROMYK Nowa Sucha
S. Grefkowicz, Jaworski, Chałubek, Simiński, 
Zienkiewicz, Cieślak, Marcinkowski, Gajda, 
Dąbrowski, Maciak, Mikulski

5.PIAST Feliksów
Nowakowski, Szewczyk, Walczak, Żakowski, Zych, 
Malinowski, Szewczyk, Cieślak, Grzegorowski

6.TAJFUN Brochów
Orliński, Nowicki, Budzik, Szymański, Migdalski, 
Szypszak, Paciorkowski

7.KS Teresin
Warszawski, Jabłoński, M. Bargieł, K. Bargieł, 
Kamiński, Kornacki, Buczyński

8.FK Rybno
Dragański, Siekiera, Wasilewski, Szafraniec, 
Krawczak, Jaworski, Dzięcioł, Zielkowski, 
Zydlewski, Sobczyk, Ozimek

Rozpoczął się
Jubileusz Bzury
W tym roku Bzura Chodaków obchodzi 85 urodziny. Pierwszym akcentem 
obchodów jubileuszu był halowy turniej piłki nożnej, który odbył się 7 grudnia 
w hali sportowej Gimnazjum nr 2. 

Kamil Bartosiewicz odbiera nagrodę dla najlepszego piłkarza turnieju

Michał Orliński z wielkim poświęceniem bronił bramki Tajfuna Brochów

W sobotę (6.12) siatkarze 
ALPS obchodzili swoje po-
łowinki. Rozegrana zosta-
ła kończąca pierwszą rundę 
spotkań - VII kolejka. Już w 
pierwszym meczu fawory-
zowany Teresin musiał się 
sporo namęczyć ze Stegna-
mi. Dopiero wyrównany 
piąty set pozwolił wskazać 
zwycięzców. Dwa kolejne 
mecze odbyły się pod dyk-
tando faworytów, chociaż 
kilka setów w tych spo-
tkaniach było bardzo wy-
równanych. MVP poszcze-
gólnych meczów zostali: 
Łukasz Lewandowski (Ste-

gny), Krzysztof Rąg (Vol-
ley) oraz Damian Kacprzak 
(Virtus).

Wyniki

VII kolejka
Teresin - Stegny Wyszogród  3:2 (25-16, 21-25, 
27-25, 19-25, 17-15)

Volley LO Chopin Sochaczew - MOD Kaski  3:1 
(25-23, 25-23, 18-25, 25-19)

Virtus Wiskitki - Piast Feliksów  3:0 (25-19, 29-27, 
25-22)

Tabela
1.Virtus Wiskitki   14  16-5
2.Teresin    14  17-09
3.ZSRCKU Sochaczew   14  16-9
4.Volley LO Chopin Sochaczew   10  13-11
5.Stegny Wyszogród     7  9-13
6.MOD Kaski    3  7-15
7.Piast Feliksów    1  2-18

Amatorska Liga Piłki Siatkowej

Siatkarskie połowinki

Już 21 grudnia w choda-
kowskiej hali MOSiR odbę-
dzie się drugi otwarty ha-
lowy turniej piłki nożnej. 
Początek zawodów o godzi-
nie 10.00. Zgłoszenia drużyn 
przyjmowane są do 17.12 w 
hali sportowej przy ul. Cho-
pina 101 - informacje pod 
numerami telefonów: 46-
863-26-20, 667-080-171. Na-
stępne turnieje odbędą się 25 
stycznia (Gimnazjum nr 2) i 
28 lutego (hala Chodaków).

Drugi 
turniej 
przed nami

Turnieje dzieciarni Orkana
W miniony weekend dziecięce drużyny sochaczewskiego 
Orkana wzięły udział w dwóch mikołajkowych turniejach, 
które odbyły się w Płocku. Co prawda nie odniosły w nich 
sukcesów, ale dla tych zespołów najważniejszy jest udział 
i zbieranie doświadczenia.
W sobotę do rywalizacji przystąpili żacy, którzy zagrali w 
składzie: Michał Brzeziński, Kacper Niegowski, Filip Woź-
nicki, Tobiasz Fabisiak, Adrian Rutkowski, Tadeusz Sta-
niak, Cezary Orlikowski, Antoni Haczykowski oraz Jakub 
Cierlicki. Nasza drużyna zajęła ósme miejsce. Turniej wy-
grała Wisła Płock, która w fi nale pokonała Deltę Warszawa.

Wyniki Orkana

mecze grupowe

Orkan Sochaczew - SSM Wisła Płock  0:4
Orkan Sochaczew - Królewscy Płock  0:2
Orkan Sochaczew - Delta Miszewko Strzałkowskie  1:0
gol: Orlikowski
Orkan Sochaczew - Delta Warszawa  0:5
mecz o VII miejsce

Orkan Sochaczew - Pegaz Drobin  0:0  rzuty karne: 0-2
W niedzielę na boisku „pod balonem” umiejętności 

swoje zaprezentowało 13 drużyn Orlików. Były wśród nich 
dwie sochaczewskie ekipy - Akademia Piłkarska oraz Or-
kan, który zagrał w składzie: Oskar Rześny, Cezary Pietra-
sik, Łukasz Pisarek, Antoni Augustyniak, Wiktoria Gala, 
Damian Krawczyk, Adrian Skrzypczyński, Oliwier Śmie-
lak oraz Przemysław Woźniak. W fi nale turnieju Pegaz 
Drobin pokonał 3:0 płocką Wisłę.

Wyniki

mecze grupowe

Orkan Sochaczew - Start Proboszczewice  0:3
Orkan Sochaczew - Świt Staroźreby  1:6
gol: Pietrasik
Orkan Sochaczew - AP Sochaczew  3:0
gole: Pietrasik (3)
Orkan Sochaczew - Pogoń Słupia  3:0 v.o.
Orkan Sochaczew - SSM Wisła Płock  0:11
Orkan Sochaczew - Kasztelan Sierpc  0:4
mecz o XI miejsce

AP Sochaczew - Błękitni Gąbin  3:0
mecz o IX miejsce

Orkan Sochaczew - GKS Góra  0:5

Ostatniego dnia listopada od-
szedł od nas 82-letni Henryk 
„Maciej” Zalejski. Pogrzeb 
tego zasłużonego dla sportu 
chodakowskiego człowieka 
odbył się 4 grudnia.

Z panem Henrykiem, a raczej 
Maciejem (tak wielu na nie-
go mówiło i przez dłuższy czas 
myślałem, że to jego prawdzi-
we imię) spotkałem się po raz 
pierwszy ponad 10 lat temu przy 
okazji pisania historii Bzury 
Chodaków. Pan Henryk (1932-
2014) rozpoczął swoją karie-
rę w wieku 16 lat. Przygodę ze 
sportem zaczął od boksu. Na-
stępna była lekkoatletyka - skok 

wzwyż, rzut oszczepem i bieg na 
400 m. Był także hokeistą (1953-
58) oraz tenisistą stołowym. 

Stosunkowo szybko zakoń-
czył przygodę ze sportem jako 
zawodnik (1960), na szczęście 
kontynuował ją jako działacz 
KS Bzura Chodaków, w któ-
rym przez ponad 20 lat był se-
kretarzem. Prawdopodobnie 

najważniejszą imprezą, w ja-
kiej brał udział (jako kibic) były 
Igrzyska Olimpijskie w Mo-
skwie. 

Pana Henryka zapamięta-
łem jako człowieka bardzo spo-
kojnego, z którym można było 
przez długi czas rozmawiać 
o sporcie. Nigdy nie narzucał 
swojego zdania, chociaż potra-
fi ł znaleźć argumenty, żeby do 
niego przekonać. Za każdym 
razem gdy się spotkaliśmy, uci-
naliśmy sobie krótszą lub dłuż-
szą pogaduszkę. Ostatnimi cza-
sy pan Maciej coraz rzadziej 
pojawiał się „na Bzurze”... aż, 
niestety, przyszedł czas, że nie 
pojawi się na niej już nigdy.

Odszedł kolejny Człowiek Sportu
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TENIS STOŁOWY

W pierwszym pojedyn-
ku Zhao Xia bez straty seta 
wygrała z późniejszą boha-
terką meczu Agatą Pastor. 
Dwa kolejne mecze to ła-
twy łup SKTS. W czwartym 
szansę na zwycięstwo miała 

"
Grzybcia". Nie wykorzysta-

ła jej i do decydującego po-
jedynku przystąpiły Marta 
Smętek i Agata Pastor, a o 
końcowym wyniku zadecy-
dował piąty set.

Smętek prowadziła w nim 
8:2 i gospodarze w tym mo-
mencie już zaczęli świętować 
zwycięstwo. Panna Agata nie 
straciła wiary w zwycięstwo i 
doprowadziła do remisu 8:8. 
Wówczas nastąpił zryw ry-
walki, która odskoczyła na 
dwa punkty i miała piłki me-
czowe. Krakowianie ponow-

nie się cieszyli... jednak obu-
dzili się z 

"
ręką w nocniku", 

gdyż Agata Pastor wygra-
ła cztery piłki z rzędu, czym 
przypieczętowała ósme w tym 
sezonie zwycięstwo SKTS. 

KS Bronowianka Kraków - SKTS Sochaczew  2:3
Zhao Xia - Agata Pastor  3:0 (12-10, 11-7, 11-7)
Marta Smętek - Katarzyna Grzybowska  0:3 (5-11, 
5-11, 5-11)

Paulina Knyszewska - Dong Rui Fang  0:3 (4-11, 
5-11, 7-11)

Zhao Xia - Katarzyna Grzybowska  3:2 (7-11, 
11-9, 5-11, 12-10, 11-7)

Marta Smętek - Agata Pastor  2:3 (12-10, 6-11, 
11-9, 7-11, 10-12)

Wyniki

IX kolejka
Bronowianka - SKTS   2:3
GLKS - KTS    0:3
Polmlek - Galaxy   2:3
MRKS - AZS AJD  0:3
AZS UE - KGHM   3:1

Tabela
1.KTS SPAR-Zamek Tarnobrzeg   9-0  27-2
2.SKTS Sochaczew   8-1  24-8
3.KU AZS UE Wrocław   5-4  18-15
4.GLKS Wanzl Scania Nadarzyn   5-4  18-17
5.KGHM-Zanam DWSPiT Polkowice   5-4  17-19
6.KS Bronowianka Kraków   4-5  18-18
7.Polmlek Zamer Lidzbark Warm.   4-5  18-20
8.AZS AJD Częstochowa   3-6  13-19
9.KS Galaxy Białystok   2-7  12-24
10.MRKS Gdańsk   0-9  4-27

Ekstraklasa

Sport uczy pokory
Ostatni mecz pierwszej rundy Ekstraklasy kobiet nasze tenisistki stołowe rozegrały 
pod Wawelem. O tym, że Bronowianka to mocna drużyna, wiedziano od dawna... 
ale nikt nie spodziewał się, że mecz ten dostarczy tylu emocji i będzie trzymał w 
napięciu naprawdę do ostatniej piłki.

Agata Pastor pokazała w Krakowie, że jest prawdziwą wojowniczką

Basen Orka gościł uczniów szkół 
podstawowych i gimnazjalnych 
na Mikołajkowych Zawodach 
Pływackich, które odbyły się 5 
grudnia. Na słupkach startowych 
stanęło około stu osób z miej-
skich i okolicznych szkół.

Wyniki
50 m stylem dowolnym - dziewczęta SP I-III
1.Martyna Palasik
2.Aleksandra Starbała
3.Maja Zwolińska
4.Nikola Stępniak
5.Natalia Mazgaj
100 m stylem zmiennym - dziewczęta SP I-III
1.Aleksandra Starbała
2.Martyna Palasik
50 m stylem dowolnym - chłopcy SP I-III
1.Krystian Sidor
2.Oliwier Bednarski
3.Bartosz Kryś
4.Franciszek Szymański

5.Bartłomiej Figat
100 m stylem zmiennym - chłopcy SP I-III
1.Krystian Sidor
2.Franciszek Szymański
3.Oliwier Bednarski
4.Bartłomiej Figat
5.Dawid Gensler
50 m stylem dowolnym - dziewczęta SP IV-VI
1.Anna Mrożewska
2.Patrycja Tępczyk
3.Ewa Januszewska
4.Anna Wylot
5.Joanna Janicka
100 m stylem zmiennym - dziewczęta SP IV-VI
1.Anna Mrożewska
2.Patrycja Tępczyk
3.Joanna Janicka
4.Anna Wylot
5.Zuzanna Domańska
50 m stylem dowolnym - chłopcy SP IV-VI
1.Michał Janicki
2.Wiktor Michurski
3.Filip Lewicki

4.Jakub Mrożewski
5.Norbert Oszczak
100 m stylem zmiennym - chłopcy SP IV-VI
1.Michał Janicki
2.Filip Lewicki
3.Wiktor Michurski
4.Norbert Oszczak
5.Adam Zaczkowski
50 m stylem dowolnym - dziewczęta gimnazja 
1.Alicja Ulicka
2.Dagmara Cybulska
3.Natalia Wawer
4.Klaudia Cybulska
5.Aleksandra Wronisz
100 m stylem zmiennym - dziewczęta gimnazja 
1.Alicja Ulicka
2.Klaudia Cybulska
3.Dagmara Cybulska
4.Natalia Wawer
5.Aleksandra Wronisz
50 m stylem dowolnym - chłopcy gimnazja 
1.Maksymilian Frankowski
2.Daniel Gajda

3.Jakub Morga
4.Mateusz Krucz
5.Mateusz Chądzyński
100 m stylem zmiennym
1.Daniel Gajda
2.Maksymilian Frankowski
3.Jakub Morga
4.Mateusz Chądzyński
5.Mateusz Krucz
Dwubój pływacki - zwycięzcy 
Aleksandra Starbała (szkoła podstawowa kl. I-III)
Krystian Sidor (szkoła podstawowa kl. I-III)
Anna Mrożewska (szkoła podstawowa kl. IV-VI)
Michał Janicki (szkoła podstawowa kl. IV-VI)
Alicja Ulicka (gimnazjum)
Maksymilian Frankowski (gimnazjum)
Sztafety - szkoły podstawowe
1.SP 4 I Sochaczew 
2.SP 4 II Sochaczew 
3.SP Rybno
Sztafety - gimnazja 
1.Gim.2 Sochaczew

Święty Mikołaj w basenie

W niedzielę odbył się III 
Turniej Tenisa Stołowego 
„Rodzina na medal”. Pomy-
słodawcą i organizatorem 
tej sympatycznej imprezy 
jest Sochaczewski Klub Te-
nisa Stołowego. 

W tym roku do rywali-
zacji stanęło 27 osób (dzieci 
oraz ich rodziców). Uczest-
nicy otrzymali atrakcyjne 
nagrody, a zwycięzcy me-
dale i puchary ufundowane 
przez Mirosława Orlińskie-
go (wójt gminy Sochaczew). 

Atrakcją  z pewnością były 
lody, którymi zawodniczki 
i zawodnicy mogli studzić 
swoje emocje. SKTS dzię-
kuje za udział i zaprasza w 
przyszłym roku na czwartą 
edycję „Rodziny na medal”.

Wyniki

Szkoła Podstawowa
1.Fabian i Paweł Piątkowscy
2.Nikola, Gracjan i Jan Brejnak
3.Maciej i Paweł Ignatowscy

Gimnazjum
1.Jakub i Mirosław Kaźmierscy
2.Julia i Paweł Wiankowscy
3.Paweł i Dariusz Zatorscy

Rodzina na medal

Odzyskanie niepodległości to 
w historii każdego państwa 
najważniejsze wydarzenie. Z 
tej okazji w Polsce odbywa się 
wiele imprez sportowych. Naj-
liczniejsze są biegi. Dużą star-
tującą w nich grupę stanowią 
sochaczewscy Aktywni.

Wyniki
XXII Biegi Niepodległości (8.11)
1.Mikołaj Wosiński (1500 m)
2.Julia Wosińska (800 m)
3.Klaudia Lelonek (1500 m)
5.Natalia Dobijańska (1000 m)
Bieg Open 5 km (172 osoby)
1.Wojciech Kopeć  15.14
30.Jakub Kosk  20.27
30.Jakub Aksamit  20.27
116.Marcin Sobieraj  27.02
XVII Niepodległościowe Biegi Przełajowe 
(Białołęka)

1.Julia Jasińska
3.Julia Wosińska
3.Julia Dragańska
3.Natalia Dobijańska
XXVI Bieg Niepodległości - Warszawa, 10 km 
350.Adrian Kowalski  39.34

473.Sławomir Lewandowski  40.15
650.Jarosław Szajewski  41.11
749.Alan Kowalik  41.42
760.Jacek Jastrzębski  41.47
1024.Łukasz Kuklewicz  42.48
1721.Robert Milczarek  44.52
1914.Bogusław Ksyna  45.20
2629.Mirosław Adamkiewicz  47.01
2964.Michał Adamkiewicz  47.44 (rekord 
życiowy)

3620.Jan Kocimski  48.53
4526.Piotr Kowalski  50.27
4756.Dariusz Makulec  50.58
4863.Krzysztof Orzechowski  51.10
5025.Adam Filipiak  51.30
7298.Beata Kołodziejczak  55.34
9536.Magdalena Sumińska  1:00.28
9605.Adam Niemiec  1:00.40
10133.Daria Kuczmarska  1:02.25
10325.Roman Paradowski  1:03.00
10356.Małgorzata Przybylska  1:03.08
10674.Mariusz Kapałka  1:04.25
11931.Ryszard Nowakowski  1:13.45
Bożena Kowalik  58.47 (nordic walking)
XXII Skierniewicki Bieg Niepodległości (11.11, 
200 osób)

3.Adam Ząbczyński (szkoły średnie)

Biegi Niepodległości

Unia Boryszew zaprasza na tra-
dycyjny turniej Unia Boryszew 
Cup’2014 (rocznik 2007), któ-
ry odbędzie się już w najbliższą 
sobotę (13.12) w hali sportowej 
Gimnazjum nr 2. Oprócz go-
spodarzy będzie można obej-
rzeć „piłkarski narybek” Ja-
giellonii Białystok, Polonii 
Warszawa, Warty Poznań, Orła 
Łódź, Widoku Skierniewice, 

Wisły Płock, Małego Jezioraka 
Iława, FA Piaseczno oraz Ursu-
sa Warszawa.

Jednocześnie boryszewia-
cy prowadzą nabory uzupeł-
niające do drużyn z roczni-
ków: 2003, 2004, 2005, 2006, 
2007 oraz nabory początko-
we dla roczników 2008-2009. 
Więcej informacji na stronie 
internetowej klubu.

Unia zaprasza
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Spó³dzielcza gwiazdka
Lokatorom największej sochaczewskiej spółdzielni 
mieszkaniowej zafundowano niezłą  gwiazdkę. W ogól-
nikowym piśmie spółdzielnia poinformowała, żartobli-
wie rzecz ujmując, że z „punktu widzenia na punkt pa-
trzenia, po linii prostej a propos de facto tej sprawy... i 
można się domyślić, że pewna jest podwyżka za to, że się 
tam mieszka.

- Dlaczego aż taki duży wzrost kosztów eksploatacyj-
nych - pytają ludzie? Czy coś nowego się buduje, czy pie-
niądze potrzebne są na pensje dla pracowników, czy na 
płacę zwolnionego prezesa, który stracił zaufanie rady 
nadzorczej. Jeśli były jakieś zarzuty, to sprawę trzeba od-
dać do prokuratora. Przecież nie będziemy płacić za to, że 
ktoś czegoś nie dopatrzył. 

W dodatku co do szczegółów podwyżki odsyła się ludzi 
do Internetu, zamiast jasno wyjaśnić o co chodzi na tablicy 
ogłoszeń w blokach. Ludzie starsi, a tych jest większość, nie 
zawsze mają i korzystają z tego dobrodziejstwa dziejowego i 
stąd różne spekulacje i niedomówienia. Podwyżka jest duża, 
prawie o 1/3 za m² mieszkania, a wiadomo jak jest z pra-
cą, zarobkami i codziennym ciężkim życiem. Dlatego wszy-
scy pytają, czy była nieodzowna? A może chcą zmusić loka-
torów, żeby odłączali się od macierzy i zakładali wspólnoty, 
które, jak widać, dobrze się gospodarują.

W każdym razie jest to też wina samych lokatorów - 
spółdzielców, którzy są przecież tej spółdzielni właścicie-
lami i za mało interesują się tym, co tam się dzieje. Nie 
chodzą na zebrania, nie dociekają co, gdzie i dlaczego, nie 
żyją problemami swojego środowiska. I przez to później 
wybuchają nieporozumienia i gorzkie żale. Teraz wnio-
ski niech każdy wyciągnie sam.                                      FAN

Zaraz po ślubie rodzice Marinelli wyemigrowali za chlebem 
z Conza di Campagna pod Neapolem do Belgii. Z tej samej 
miejscowości, w tym samym czasie za chlebem wyemigrowali 
rodzice Roberta z tymże do Anglii. Za granicą urodziły się 
im dzieci, za granicą się „dorobili”, ale zagranica im się nie 
podobała i wrócili do Conzy. Rodzice Roberta ożenili w 
Conzy jego starszą siostrę, a rodzice Marinelli kupili sobie 
dom w centrum miasteczka i planowali żyć długo i szczęśliwie.

W cztery miesiące po ich powro-
cie z Belgii, 23 listopada 1980 roku 
w Conzy nastąpiło trzęsienie zie-
mi, które zniszczyło całe miasto. 
Roberto opowiada, że nagle zro-
biło się ciemno, usłyszeli jakby 
grzmoty, wybiegli z ojcem przed 
dom, ziemia trzęsła się z dziesięć 
minut i już było po. Mieszkali na 
przedmieściu, właściwie nie zro-
zumieli co się stało, więc postano-
wili iść do centrum.

Centrum wyglądało jak po 
bombardowaniu. Prawie żaden 
dom nie ocalał. Nie było wtedy 
komórek, padły połączenia tele-
foniczne, nie było prądu. Nie wie-
dzieli, jak poinformować kogo-
kolwiek o katastrofi e.

Ojciec, mama i synek siostry 
Marinelli podczas trzęsienia zie-
mi złapali poduszki, założyli je 
sobie na głowy, usiedli pod sto-
łem i dzięki temu przeżyli.

Mama Roberta poszła od-
wiedzić córkę i jej męża w cen-
trum. Z ich domu pozostały 
tylko szczątki. Nikt nie ocalał. 
Najpierw ofi arom trzęsienia zie-
mi wybudowano baraki, w któ-
rych mieszkali przez kilka lat. 
Potem wybudowano im całe 
miasteczko. Starą Conzę porzu-
cono, a nową postawiono już nie 
na wzgórzu, tylko w dolinie.

To właśnie do tej nowej Con-
zy jedziemy odwiedzić naszych 
przyjaciół. Nowe domy, place, 
skwery, banki. Nowy kościół. W 
centrum miasteczka tablica upa-

miętniająca wszystkich zmarłych 
z imienia i nazwiska.

Najpierw jedziemy do sta-
rej Conzy. Matteo jest od zawsze 
bardzo zainteresowany historią 
tego trzęsienia ziemi, zwiedza-
my wszystko, pytamy, widzimy, 
że praktycznie domy stały pra-

wie jeden na drugim, Marinel-
la pokazuje nam podłogę swoje-
go. Potem idziemy w odwiedziny 
do taty Roberta. Potem do rodzi-
ców Marinelli. Jej ojciec wita się 
z nami i mówi do mnie: „iiiii.......
Anna, widzę, że ciągle masz tego 
samego męża, iiiiiii....”

Potem jemy kolację i wyru-
szamy na deptak, gdzie spoty-
kają się wszyscy przyjaciele na-
szych przyjaciół. Właśnie jako 
Ofi erze Trzęsienia Ziemi przy-
dzielono Robertowi państwową 
posadę na północy, czyli koło So-
resiny. Inni ich znajomi znaleźli 
pracę w Weronie, Florencji, Bolo-
nii, Mediolanie. Wracają do Con-

zy we wszystkie święta i urlopy. 
Jakby czas dla nich zatrzymał się 
w miejscu. Jakby musieli tam cią-
gle być. Żeby nie popadło w za-
pomnienie. Są bardzo zadowo-
leni, że wreszcie po tylu latach 
pojawiliśmy się w ich rodzinnym 
mieście. 

Na kolację dostajemy lasa-
gne. Dla mojego brata Marinella 
to lasagne, bo u niej pierwszy raz 
ją jadł. Lasagne robi się tak samo 
jak parmigianę, tylko zamiast ba-
kłażana używa się gotowych już 
płatów ciasta do lasagne. 

Na spód brytfanny kładzie-
my nieco naszego sosu ragu. Na 
to warstwę przystających do sie-
bie SUROWYCH płatów do la-
sagne. 

U nas bywają w dwóch 
kolorach: żółtym i zielonym, 
więc ja przekładam warstwy 
kolorami. Bywają z lodów-
ki albo nie z lodówki, tylko 
z paczki, która stoi w sklepie 

przy makaronach. Oba rodza-
je równie dobrze się nadają i są 
smaczne.

Na surowy płat kładzie-
my nasz sos, pokrojony ser typu 
mozzarella, szynkę. I znowu pła-
ty i znowu sos plus szynka plus 
mozzarella plus parmezan. I taka 
ma być górna warstwa.

I teraz mamy dwa wyjścia: 
w takiej postaci jak do tej pory, 
w aluminiowej brytfannie, ja to 
wszystko zawijam w aluminio-
wą folię i wsadzam do zamrażal-
nika. Potem wyciągam, kiedy np. 
trafi ają mi się goście i wrzucam 
do pieca. 

Albo: prosto do rozgrzanego 
do 150 stopni pieca na około 50 
minut, by na ostatnie dziesięć mi-
nut wyłączyć jego dolne grzanie i 
pozostawić tylko górne (żeby na 
wierzchu zrobił się strup).

Napisałam Wam, że taki faj-
ny zapas lasagnii sobie robię, 
mam w zamrażalniku i jestem 
gotowa na wszystko, ale z regu-
ły tę moją lasagne zaraz na dru-
gi dzień po zamrożeniu mój Sta-
ry wyciąga na światło dzienne i 
musi upiec na kolację, bo „wła-
śnie go taka wielka ochota na la-
sagne naszła”. 

Nawet jak na niej piszę 
„Nie dotykać”, to nie robi to 
na nim wrażenia i musi jej 
tego samego dnia popróbo-
wać. „I taka to była robota” - 
jak mawiała moja babcia. 

Ania Sitkowska

Twarde prawo, ale prawo – rzymska zasada prawnicza 
wyrażająca absolutną nadrzędność norm prawa, zgodnie 
z którą należy bezwzględnie stosować się do przepisów 
ustawy niezależnie od ich uciążliwości oraz konsekwen-
cji dla zobowiązanego (wikipedia). 

Uśmiechnąłem się pod nosem (na ostrzejsze reakcje 
już mnie nie stać), gdy usłyszałem o kolejnych przekrę-
tach w naszym kochanym Zakładzie Ubezpieczeń Spo-
łecznych. Choć od wielu lat w tym szacownym gronie 
wszelakie kontrole - NIK, CBA – wykazują szereg niepra-
widłowości, żeby nie powiedzieć – kradzieży, wciąż jesz-
cze okazuje się, że część tzw. urzędników myśli, że kogoś 
oszuka. Tym razem 14 mądrali (tylu złapano, choć zdaje 
mi się, że powinno ich być więcej) postanowiło na grube 
miliony wycyckać „państwowy” przecież, a więc, jak kie-
dyś uważano, niczyj zakład. 

Wśród zatrzymanych są trzy osoby pracujące w de-
partamencie zarządzania systemami informatycznymi 
ZUS i były członek zarządu zakładu oraz pracownicy kil-

ku fi rm komputerowych. Zmowa przetargowa polega-
ła na ustaleniu takich warunków, by wygrała tylko jed-
na, konkretna fi rma. Tak najprawdopodobniej było i w 
tym przypadku. Podejrzani zorganizowali międzyfi rmo-
wy fi nansowy „łańcuszek szczęścia”. Wartość przetargu 
na drukarki i oprzyrządowanie do nich rosła w nim z fi r-
my na fi rmę. A kasę wzięła niby ta ostatnia. Więc war-
tość niecałych dwóch milionów złotych wzrosła do kil-
kudziesięciu. 

Warszawska prokuratura zastosowała wobec zatrzy-
manych tylko poręczenia majątkowe – zdecydowała, że 
takie środki zapobiegawcze wystarczą. Nie chce jednak 
ujawniać wysokości poszczególnych kaucji – podobno 
wysokość poręczeń jest dostosowana do ich możliwo-
ści fi nansowych, a nie ma zagrożenia matactwa. Zmowa 
przetargowa zagrożona jest karą do trzech lat więzienia.

W tych samych wiadomościach pokazano faceta, któ-
ry ukradł ze sklepu kilkanaście pudełek czekoladek – 
grozi mu do siedmiu i pół roku więzienia. I siedzi. Wi-
docznie nie miał na kaucję i mógł namataczyć.

Dura lex – ale czy mądre? A posłowie kłócą się o ka-
gańce dla piesków.

awa

Od absurdu  do  absurdu

Dura lex, sed lex

Łukasz Osiński, Daniel Janiak 
i Patryk Jakubowski, z okazji 
zbliżających się Świąt Bożego 
Narodzenia, postanowili zor-
ganizować zbiórkę ubrań, za-
bawek i maskotek dla dzieci z 
Domu Dziecka w Giżycach.

Z przekazanych darów spo-
rządzone zostaną pacz-
ki dla podopiecznych tejże 
placówki. Wręczenie pre-

zentów nastąpi 18 grudnia 
podczas koncertu hiphopo-
wego. Wystąpią: Osin, Przy-
szłość Jest Nasza, J.I.M.B., 
LNL, Ramzes, Raptes Pato, 
Kunik Malisz i Sambor 
MMaTTeo aka MPM.

Zainteresowane bezinte-
resowną pomocą osoby pro-
szone o kontakt telefonicz-
ny: 790-668-465. Zbiórka 
potrwa do 15 grudnia. 

Paczki dla podopiecznych 
Domu Dziecka

Mateusz, Ania i Marinella w ruinach Conzy


